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P r o t o k ó ł   Nr   ORN.0002.2.2017 

XXIX sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 24 lutego 2017 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie   13:00 

        zakończono o godzinie    17:15 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Karol Sobczak  

 

Protokołowała     Inspektor Wydziału ORN UM 

         - Małgorzata Adameit 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych na 

sesję, witał Pana Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, Wicestarostę Oleckiego – Kazimierza Iwanowskiego, Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jana Mroza, Zastępcę Komendanta Powiatowego 

Policji w Olecku – Dariusza Stachelka, Przewodniczącego Oleckiej Rady Seniorów – Witolda 

Jonczysa.  

 

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli oraz 

mieszkańców biorących udział w dzisiejszej sesji.  

 

 Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na stan   

21 radnych, w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi wystarczające kworum do odbycia 

sesji i podejmowania prawomocnych uchwał. Jeden radny przybył na sesję podczas jej 

trwania.  

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, 

przewodniczących rad i zarządów osiedli. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                           

w okresie od ostatniej sesji. 

5. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej za 2016 rok. 

6. Analiza funkcjonowania Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.                           

w Olecku – oczyszczanie miasta, utrzymanie zieleni, cmentarze komunalne – referat 

Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki. 

7. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał.   

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017,  

b) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 

2017,  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych, 

d) ustalenia wysokości diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Jaśki I”, 

f) udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu  

pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020”, 

g) określenia kryteriów obowiązujących w drugim etapie procesu rekrutacyjnego  

do przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 

zespołów wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko, 

przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów oraz określenia 

niezbędnych dokumentów do potwierdzenia spełniania kryteriów, 

h) określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do 

klas pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Olecko dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem danej szkoły, liczby 

punktów możliwych do uzyskania za poszczególne kryteria oraz dokumentów 

niezbędnych  

do potwierdzenia spełniania tych kryteriów, 

i) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci  

w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach 

wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym czas bezpłatnego 

nauczania, 

j) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, 

k) ustanowienia użytku ekologicznego, 

l) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku, 

m) określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących 

ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza i ochrony wód, ze środków 

budżetu gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony środowiska 

i gospodarki wodnej, 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024, 

o) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2017 rok. 

11.  „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż omyłkowo został wysłany radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017. Na posiedzeniach komisji był 

omawiany już właściwy projekt uchwały wniesiony przez klub radnych.  

W związku z powyższym zgłosił wniosek o zdjęcie z punktu 10 a) porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017                    

i wprowadzenie do porządku obrad w tym punkcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poddał wniosek pod głosowanie. 
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Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem wniosku głosowało  

21 radnych. 

 

Wniosek uzyskał bezwzględną większość głosów i zdjęto z punktu 10 a) porządku obrad 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku na 

rok 2017 i wprowadzono do porządku obrad w tym punkcie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji                   

w roku 2017. 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu                 

27 stycznia 2017 r.  

 

Radna Justyna Cieślukowska 

poinformowała, iż nie uczestniczyła w ostatniej sesji nadzwyczajnej i z tego względu zgłasza 

uwagę i wniosek. Na przedmiotowej sesji była omawiana kompleksowa poprawa terenów 

zielonych w mieście. W ramach zagospodarowania stawu oraz otoczenia przy stacji paliw na 

Osiedlu Siejnik przewiduje się m.in. postawienie małej architektury, czyli ławek, koszy na 

śmieci i wiaty rekreacyjnej oraz nasadzenie roślinności i wykonanie oświetlenia. Wnosi, aby 

oczyścić także staw. Zgłaszała tą sprawę wielokrotnie. W 2015 r. miało miejsce oczyszczenie, 

ale z brzegu. W imieniu mieszkańców prosi o gruntowne oczyszczenie stawu. Oczyszczenie 

to polegać ma m. in. na usunięciu nadmiaru trzciny oraz mułu, glonów i wodorostów, które 

wypływają pod powierzchnię wody i utrudniają wędkowanie miejscowym rybakom. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił uwagę, że sprawę można było zgłosić na dzisiejszej sesji w punkcie „Wnioski                          

i oświadczenia radnych”. 

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z ostatniej sesji Rady  

Miejskiej.  

 
Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem protokołu głosowało  

20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 
Rada przyjęła protokół Nr ORN.0002.1.2017 XXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 27 stycznia 2017 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 
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 Zarządzenie Nr ORN.0050.150.2016 z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy na 2016 rok; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.1.2017 z dnia 5 stycznia 2017 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej na terenie Gminy 

Olecko; dotyczy lokalu mieszkalnego przy ul. Gołdapskiej 14 w Olecku; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.2.2017 z dnia 10 stycznia 2017 r. w sprawie przekazania 

uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do zaciągania zobowiązań; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.3.2017 z dnia 10 stycznia 2017 r. w sprawie realizacji 

pozamilitarnych przygotowań obronnych w gminie Olecko w 2017 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.4.2017 z dnia 10 stycznia 2017 r. w sprawie realizacji 

zadań obrony cywilnej i zarzadzania kryzysowego w gminie Olecko w 2017 roku; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.5.2017 z dnia 10 stycznia 2017 r. w sprawie wykonania 

uchwały Nr ORN.0007.10.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 stycznia 2015 r. 

w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Olecko na 

lata 2015-2018; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.6.2017 z dnia 12 stycznia 2017 r. w sprawie unieważnienia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie 

współpracy i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych podmiotów 

prowadzących działalność pożytku publicznego – prowadzenie w Olecku Centrum 

Organizacji Pozarządowych – nie wpłynęła żadna oferta; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.7.2017 z dnia 12 stycznia 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie kultury 

fizycznej w 2017 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.8.2017 z dnia 17 stycznia 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2017 r.                         

w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.9.2017 z dnia 17 stycznia 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadania publicznego w 2017 r.                        

w zakresie ochrony i promocji zdrowia; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.10.2017 z dnia 19 stycznia 2017 r. w sprawie likwidacji 

części drogi wewnętrznej stanowiącej własność gminy Olecko, położonej w obrębie 

Kukowo; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.11.2017 z dnia 19 stycznia 2017 r. w sprawie powołania 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.12.2017 z dnia 12 stycznia 2017 r. w sprawie 

nieodpłatnego nabycia nieruchomości lokalowych położonych na terenie gminy 

Olecko, w obrębie geodezyjnym Olecko 2; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.13.2017 z dnia 30 stycznia 2017 r. zmieniające 

Zarządzenie Nr ORN.0050.149.2016 z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na 

terenie gminy Olecko; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.14.2017 z dnia 30 stycznia 2017 r. w sprawie udzielenia 

bonifikat od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.15.2017 z dnia 31 stycznia 2017 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy na 2017 rok; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.16.2017 z dnia 2 lutego 2017 r. w sprawie powołania 

Komisji konkursowej do rozpatrzenia ofert konkursowych na wsparcie realizacji 

zadań z zakresu ochrony i promocji zdrowia; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.17.2017 z dnia 2 lutego 2017 r. w sprawie powołania 

Komisji konkursowej do opiniowania złożonych ofert na wsparcie realizacji zadań 

publicznych w zakresie kultury fizycznej w 2017 r. oraz określenia regulaminu pracy 

komisji; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.18.2017 z dnia 7 lutego 2017 r. w sprawie zwołania 

zebrania wyborczego w Sołectwie Ślepie; 
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 Zarządzenie Nr ORN.0050.19.2017 z dnia 7 lutego 2017 r. w sprawie organizacji                      

i funkcjonowania stałych dyżurów w gminie Olecko na potrzeby podwyższania 

gotowości obronnej państwa; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.20.2017 z dnia 9 lutego 2017 r. w sprawie powołania 

Komisji konkursowej do rozpatrzenia ofert konkursowych na wsparcie realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.21.2017 z dnia 9 lutego 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie kultury 

w 2017 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.22.2017 z dnia 9 lutego 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie 

turystyki w 2017 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.23.2017 z dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

zadań do realizacji w ramach inicjatywy lokalnej;  

 Zarządzenie Nr ORN.0050.24.2017 z dnia 14 lutego 2017 r. zmieniające Zarządzenie 

Nr ORN.0050.14.2017 w sprawie udzielenia bonifikat od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych na rzecz ich najemców; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.25.2017 z dnia 21 lutego 2017 r. uchylające Zarządzenie 

Nr ORN.0050.12.2017 Burmistrza Olecka z dnia 30 stycznia 2017 r. w sprawie 

nieodpłatnego nabycia nieruchomości lokalowych, położonych na terenie Gminy 

Olecko, w obrębie geodezyjnym Olecko 2; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.26.2017 z dnia 21 lutego 2017 r.  w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych                 

w zakresie kultury fizycznej w 2017 r.; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.27.2017 z dnia 21 lutego 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych                 

w 2017 r. w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej; 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.28.2017 z dnia 21 lutego 2017 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadania publicznego    

w 2017 r. w zakresie ochrony i promocji zdrowia.  

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

Ogłoszono:    

 IV przetarg na sprzedaż nieruchomości  gruntowej o powierzchni 1,4551 ha położonej  

w Olecku przy ul. Ełckiej przeznaczonej pod zabudowę wielorodzinną z usługami           

i zabudowę garażową. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 21 marca 2017 r., 

 V  przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,8007 ha, położonej  

w obrębie Zatyki, przeznaczonej na cele rolne. Przetarg zostanie przeprowadzony                    

w dniu 28 lutego 2017 r., 

 II przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych o powierzchni 0,2319 ha                   

i 0,1729 ha położonych w obrębie Babki Oleckie z przeznaczeniem pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 28 lutego 

2017 r., 

 I przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1217 ha, położonej 

przy ul. Jagiellońskiej w Olecku z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 28 lutego 2017 r., 

 przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1320 ha, położonej                

w obrębie Gąski z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową i gospodarczą. 

Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 28 marca 2017 r. 

 

Rozstrzygnięto przetargi: 

 na sprzedaż nieruchomości rolnej o powierzchni 0,2800 ha, położonej w obrębie 

Olszewo.  Nieruchomość zostanie zbyta za cenę  4.700,00 zł, 
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 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,0700 ha, przeznaczonej pod 

zabudowę mieszkaniową  przy ul. Zamostowej. Nieruchomość  zostanie zbyta  za cenę 

36.875,40 zł brutto, 

 na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0285 ha, położonej w Olecku przy                      

ul. Dąbrowskiej z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległych. Nieruchomość  zostanie zbyta za cenę 37.505.16 zł, 

 na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0850 ha położonej przy ul. Grunwaldzkiej 

w Olecku z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową  wielorodzinną  z obiektami 

towarzyszącymi i infrastrukturą techniczną. Nieruchomość zostanie zbyta za cenę 

151.670,30 zł brutto. 

 

Nie doszły do skutku przetargi:   

 na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych o powierzchni 0,3953 ha i 0,3519 ha 

przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną w obrębie Babki 

Oleckie, 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,4306 ha przeznaczonej pod  

zabudowę usługową z wbudowaną funkcją mieszkaniową przy ul. Szosa do Świętajna 

w Olecku, 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1068 ha, przeznaczonej pod 

zabudowę turystyczno-wypoczynkową z usługami gastronomicznymi przy                            

ul. Sembrzyckiego w Olecku,  

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 1,1977 ha  przeznaczonej pod 

zabudowę handlową na Osiedlu  Siejnik II w Olecku, 

 na sprzedaż lub oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej                            

o powierzchni 0,3141 ha  przeznaczonej pod  zabudowę handlową  przy ul. Wiejskiej 

w Olecku, 

 na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0220 ha przeznaczonej pod zabudowę 

mieszkalno-usługową przy ul. Wąskiej w Olecku, 

 na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0757 ha z przeznaczonej pod zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną z obiektami towarzyszącymi i infrastrukturą techniczną, 

położonej przy ul. Grunwaldzkiej w Olecku. 

 

Zawarto akty notarialne: 

 na nabycie w drodze darowizny, nieruchomości położonych w obrębie Judziki 

przeznaczonych na potrzeby dróg gminnych, 

 na sprzedaż nieruchomości położonej w Olecku przy ul. Zamostowej, 

 na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej, położonej w obrębie Kukowo, 

 na sprzedaż nieruchomości rolnej, położonej w obrębie Olszewo. 

 

 W związku z przejęciem od Powiatu Oleckiego 21 ulic zostały uregulowane sprawy 

własności gruntów pod przejętymi drogami w ewidencji gruntów i budynków jak też                

i w Sądzie Rejonowym w Olecku w Wydziale Ksiąg Wieczystych. Łącznie przejęto 

grunty o powierzchni 8,8565 ha i wartości 2.663.943,00 zł.  

 

 W dniu 2 września 2016 r. weszła w życie ustawa o zakazie propagowania 

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów                           

i urządzeń użyteczności publicznej. W związku z tym nadawane nazwy  budowli, 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, w tym dróg, ulic, mostów i placów, nie 

mogą upamiętniać osób, organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm 

lub inny ustrój totalitarny, ani w inny sposób takiego ustroju propagować. Ponadto 

jednostki samorządu terytorialnego mają obowiązek w terminie 12 miesięcy od dnia 
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wejścia w życie ustawy dokonać zmian w istniejącym nazewnictwie, które niezgodne 

jest normami ustawy. 

Zgodnie z ustawą pisma oraz postępowania sądowe i administracyjne w sprawach 

dotyczących ujawnienia w księgach wieczystych oraz uwzględnienia w rejestrach, 

ewidencjach i dokumentach urzędowych zmiany nazwy dokonanej na podstawie 

ustawy są wolne od opłat.  Ponadto zmiana nazwy dokonana na podstawie ustawy nie 

ma wpływu na ważność dokumentów zawierających nazwę dotychczasową. 

W tym tygodniu otrzymaliśmy opinię Instytutu Pamięci Narodowej – Komisji 

Ścigania Zbrodni Przeciwko Narodowi Polskiemu, z której wynika, że nazwy ulic 

Armii Ludowej, Mereckiego i Bohaterów Białostocczyzny podlegają zmianie jako 

niezgodne z ustawą. Wyjaśniono ponadto, że w przypadku nazwy ul. Bohaterów 

Białostocczyzny można postąpić dwutorowo, tj. zmienić nazwę na inną lub zachować 

nazwę dotychczasową i podjąć próbę odzyskania symbolu zagarniętego przez system 

totalitarny. W tym przypadku należałoby podjąć nową uchwałę nadającą ponownie 

nazwę Bohaterów Białostocczyzny wraz z uzasadnieniem odwołującym się do 

autentycznych tradycji bohaterstwa żołnierza polskiego z okresu walk o odzyskanie                      

i utrzymanie polskiej niepodległości i suwerenności. 

W tej sytuacji mogą powstać trudności z ustaleniem grupy osób  utożsamianej z taką 

nazwą. Dlatego też, moim zdaniem, lepszym wyjściem jest nadanie nowej nazwy,  

nawiązującej do nazewnictwa ulic w tej części miasta, czyli polskich poetów i pisarzy. 

Zmiana nazwy tych trzech ulic ostatecznie uporządkuje nazewnictwo w tej części 

miasta.  

Obecnie do mieszkańców oraz właścicieli nieruchomości tych trzech ulic, jako 

bezpośrednio zainteresowanych, zostały skierowane pisma wyjaśniające stan prawny 

z jednoczesną prośbą o zgłaszanie swoich propozycji nowej nazwy ulicy, które po 

dokonaniu oceny pod względem zgodności z normami zawartymi w wymienionej 

wyżej ustawie, będą wzięte pod uwagę przy nadawaniu nowej nazwy. Ulice w tej 

części miasta noszą nazwy upamiętniające polskich pisarzy i poetów, dlatego też 

zgłaszane propozycje również powinny odpowiadać tym kryteriom. Propozycje nowej 

nazwy ulicy mogą być zgłaszane do dnia 20 marca 2017 r. na adres Urzędu 

Miejskiego w Olecku, Plac Wolności 3, e-mail: um@um.olecko.pl lub bezpośrednio         

w sekretariacie Urzędu. 

 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski poinformował o powołaniu w dniu 26 stycznia br. 

powiatowej Komisji ds. szacowania szkód w gospodarstwach rolnych i działach 

specjalnych produkcji rolnej spowodowanych niekorzystnymi zjawiskami 

atmosferycznymi. Dzisiaj do wszystkich sołectw przekazana została informacja                      

o procedurze składania wniosków na obowiązującym w 2017 r. wzorze wniosku oraz 

przekazano zasady postępowania po wystąpieniu szkód w gospodarstwie rolnym. 

Druk wniosku można będzie pobrać bezpośrednio ze strony internetowej Urzędu 

Miejskiego  w Olecku w zakładce Rolnictwo lub w Wydziale Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami, pok. Nr 11, gdzie też można uzyskać więcej informacji. 

 

 Na stronie internetowej Urzędu Miejskiego założona jest zakładka - ROLNICTWO. 

Zamieszczane tam będą informacje związane z branżą rolniczą. Najnowsze informacje 

związane są z zagrożeniem wystąpienia wysoce zjadliwej grypy ptasiej, afrykańskiego 

pomoru świń i właśnie procedury postępowania w przypadku wystąpienia strat                      

w gospodarstwach rolnych spowodowanych niekorzystnymi zjawiskami 

atmosferycznymi. 

 

 Na ostatniej sesji Rady Miejskiej w Olecku w dniu 28 grudnia 2016 r. Pan U. 

poinformował Radę Miejską w Olecku o uchyleniu przez Wojewodę Warmińsko-

Mazurskiego decyzji Starosty Oleckiego w sprawie odmowy wznowienia 

postępowania zakończonego ostateczną decyzją zatwierdzającą projekt budowlany                         
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i udzielającą Panu K. Luto pozwolenia na budowę budynku usługowo-mieszkalnego 

wraz ze zjazdem z drogi gminnej. Powodem uchylenia decyzji Starosty Oleckiego                   

o odmowie wznowienia postępowania i przekazaniu do ponownego rozpatrzenia były 

uchybienia proceduralne. Wojewoda z uwagi na formalny charakter rozstrzygnięcia 

odstąpił od merytorycznego odniesienia do zarzutów stawianych we wniosku 

skarżących, gdyż nie mogły one podlegać ocenie na danym etapie postępowania. 

Pan U. powołując się na wymienioną decyzję szczególną uwagę zwrócił na zapis 

dotyczący dostarczenia przez Pana L. umowy dzierżawy z dnia 22 lipca 2016 r.                    

Ta sprawa również go zainteresowała i jak się okazało w decyzji Wojewody W-M 

pojawiła się omyłka dotycząca umowy dzierżawy z dnia 22 lipca 2016 r. Dlatego też 

postanowieniem z dnia 30 grudnia 2016 r. ta oczywista omyłka została przez 

Wojewodę sprostowana w ten sposób, że Pan L. dostarczył pismo z tut. Urzędu  z dnia 

22 listopada 2016 r. odnośnie warunków zawarcia ewentualnej umowy dzierżawy. 

Taki stan rzeczy jest zgodny z prawdą. 

Stwierdził, iż mija się z prawdą ten, kto mówi, że gmina zawarła umowę dzierżawy.  

 

 Zadania inwestycyjne w trakcie realizacji: 

 w dniu 16 lutego 2017 r. zostało wszczęte postępowanie na budowę drogi gminnej 

Sedranki - dr. wojewódzka nr 653. Planowany termin otwarcia ofert                                   

3 marca 2017 r. Podpisanie umowy – marzec-kwiecień 2017 r., 

 trwa przebudowa drogi gminnej w Łęgowie. Wykonawcą robót jest firma: 

STRABAG Sp. z o.o. z Pruszkowa. Cena realizacji zamówienia wynosi  

194.216,48 zł. Termin odbioru końcowego – 26 września 2017 r., 

 trwa budowa budynku socjalnego B1 Imionki, Gmina Olecko. Planowany termin 

wykonania zamówienia – 30.04.2017 r., 

 sporządzana jest dokumentacja techniczna na przebudowę kanału deszczowego 

przy ul. Rzeźnickiej. Wykonawcą jest firma „INFRECO” Patrycjusz Krok                         

z  Suwałk. Wartość projektu technicznego brutto wynosi 11.316,00 zł. Termin 

wykonania zamówienia – 31 maja 2017 r., 

 opracowywana jest dokumentacja budowlana na zagospodarowanie terenu przy 

Al. Zwycięstwa. Wykonawcą dokumentacji jest firma PRO-KOM Zakład Usług 

Projektowych K. Sawczuk z Olecka. Wartość usługi brutto – 9.840,00 zł. Termin 

wykonania – 31 maja 2017 r., 

 w dniu 5 stycznia 2017 r. odbył się odbiór częściowy zadania przebudowa ulic: 

Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego. Termin wykonania 

zamówienia – 8 miesięcy od dnia podpisania umowy tj. od dnia 25 kwietnia                

2016 r. Pozostała do wykonania warstwa ścieralna  nawierzchni dróg. Od wartości 

niewykonanych w terminie robót naliczone będą kary umowne, 

 trwają prace projektowe na zadaniu przebudowa mostku w Sedrankach na drodze 

141045N. Wykonawcą dokumentacji technicznej jest Pracownia Projektowa 

„DARPOL” Zygmunt Dargiewicz z Gawrych Rudy. Wartość prac projektowych 

brutto – 8.241,00 zł. Termin wykonania – 20 czerwca 2017 r., 

 trwają prace projektowe na zadaniu przebudowa dogi gminnej przy ul. Zana. 

Wykonawcą dokumentacji technicznej jest Zakład Projektowo – Usługowy 

„OLTRAS” Waldemar Dragun z Olecka. Wartość prac projektowych brutto – 

9.594,00 zł. Termin wykonania zamówienia – 23 czerwca 2017 r., 

 trwają prace projektowe na zadaniu przebudowa świetlicy wiejskiej                         

w Borawskich.  Wykonawcą dokumentacji technicznej jest firma MW-PROJEKT, 

Michał Wołyniec z Gołdapi, 

 w trakcie realizacji jest projekt budowlany na zadaniu zagospodarowanie plaży 

gminnej „Szyjka” – kemping. Wykonawcą usługi jest firma BUDOWNICTWO 

Leszek Paukszt z Olecka. Wartość usługi brutto – 18 500,00 zł. Termin 

wykonania zamówienia – 27 lutego 2017 r., 
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 trwa wyłanianie wykonawcy dokumentacji projektowo-kosztorysowej na zadania: 

budowa oświetlenia przy ul. Szeremety, budowa linii oświetleniowej – Duły, 

budowa linii oświetleniowej – Judziki, budowa linii oświetleniowej – Kukowo, 

 trwa kontynuacja zadania przebudowa świetlicy w Kukowie w zakresie ocieplenia 

elewacji i podjazdu dla niepełnosprawnych. Złożono wniosek o dofinansowanie 

zadania w ramach PROW 2014-202. Wartość zadania – 50.000,00 zł, 

wnioskowane dofinansowanie – 31. 815,00 zł, 

 złożono wniosek o dofinansowanie zadania przebudowa placu zabaw w parku                  

w ramach PROW 2014-2020. Wartość zadania 200.000,00 zł, wnioskowane 

dofinansowanie – 127.260,00 zł, 

 trwa zagospodarowanie terenu plaży wiejskiej w Sedrankach. Zlecono dostawę                 

i montaż wiaty dębowej. Wykonawcą jest firma DOM BIELENICA, Sylwia Joka 

z Orłowa. Cena realizacji zamówienia – 17.835,00 zł. Termin realizacji – 31 maja 

2017 r., 

 trwa opracowanie kompletnej dokumentacji projektowo-kosztorysowej zadania 

budowa drogi Os. Dąbrowskie – projekt. Wykonawcą usługi jest Zakład 

Projektowo – Usługowy „OLTRAS” Waldemar Dragun z Olecka. Wartość usługi 

brutto – 8.979,00 zł. Termin wykonania zamówienia – 31 maja 2017 r., 

 trwa opracowanie kompletnej dokumentacji projektowo kosztorysowej zadania 

rozbudowa parku linowego przy Alei 450-lecia Olecka w ramach Budżetu 

Obywatelskiego. Wykonawcą projektu technicznego jest firma GreenArt 

Architektura Krajobrazu Urszula Openchowska – Tusznio z Olecka. Wartość 

usługi brutto – 6.365,00 zł. Termin wykonania zamówienia – 31 marca 2017 r.  

 

 Odnośnie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

położonych pomiędzy ul. 11 Listopada, obwodnicą Olecka i linią kolejową PKP                   

w dniu 15 lutego br. zawarto umowę o powierzenie grantu w ramach projektu 

„Partycypacja w planowaniu przestrzennym” ze środków Programu Operacyjnego 

Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Wysokość grantu powierzonego gminie wynosi 56.322,20 zł (100% 

dofinansowania). Termin realizacji projektu – 31 grudnia 2017 r. Grant zostanie 

przeznaczony na przeprowadzenie konsultacji społecznych w ramach I etapu procesu 

sporządzania mpzp w Olecku w obrębie ewidencyjnym Olecko 1. 

 

 Odnośnie Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Olecko do roku 2022 w dniu                  

20 lutego Gmina Olecko, odstąpiła od umowy na wykonanie usługi bez zastosowania 

ustawy z dnia 29 stycznia 2004 roku Prawo Zamówień Publicznych w związku z tym, 

że wykonawca nie podjął czynności zmierzających do zakończenia przedmiotu 

umowy i zobowiązany jest zapłacić karę umowną za odstąpienie od umowy przez 

Zamawiającego, w wysokości 10 % wynagrodzenia brutto. 

 

 Trwają prace na procedurą Budżetu Obywatelskiego na 2018 r. Proszę o zgłaszanie 

przedstawicieli radnych z poszczególnych Komisji Rady Miejskiej (4 osoby). 

Deklaracje zgłoszeniowe w przerwie sesji można otrzymać u kierownika Wydziału BI 

– Alicji Szałkowskiej. 

 

 Rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na utrzymanie czystości i porządku na terenie 

miasta. W postępowaniu wpłynęła 1 oferta – PGK Sp. z o.o. w Olecku, z którym 

została podpisana umowa na kwotę 1.155.843,87 zł za rok. Umowa obejmuje 

utrzymanie gminnych ulic i chodników, zieleni w pasach drogowych, posesji 

komunalnych i innych terenów należących do gminy Olecko. 

 

 W trybie zaproszenia do złożenia ofert wyłoniony został wykonawca odpowiedzialny 

za utrzymanie szaletów (Plac Wolności i dworzec) i kabin sanitarnych (na plaży 
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„Szyjka” i na ul. Letniej). Wykonawcą jest firma Vision Group z Warszawy. Usługa 

wykonywana będzie za kwotę 84.240,00 zł za rok. 

 

 Podpisana została umowa na administrowanie cmentarzami komunalnymi położonymi 

w Olecku przy ul. Gołdapskiej i Leśnej. Na zaproszenie do złożenia ofert zgłosił się 

jeden wykonawca – PGK Sp. z o.o. w Olecku. Umowa obejmuje stały nadzór nad 

cmentarzami, prowadzenie ewidencji i utrzymanie czystości i porządku na terenie 

cmentarzy – kwota 156.600,00 zł za rok. 

 

 W dniu 16 lutego 2017 r. odbył się przetarg na wynajęcie lokalu użytkowego 

położonego w Olecku przy ul. Parkowej 7 o powierzchni 128,78 m
2
. W wyniku 

licytacji wyłoniono najemcę lokalu ze stawką czynszu netto 4,00 zł za 1 m
2
 

powierzchni użytkowej. 

 

 W związku ze złożoną w dniu 24 stycznia 2017 roku rezygnacją z pełnienia funkcji 

sołtysa przez Panią Annę Ewę Krzyżek zwołano zebranie wiejskie dla wyboru sołtysa 

na dzień 15 lutego 2017 roku, godzinę 18:00. Ze względu na brak kandydatów na 

sołtysa oraz małą liczbę mieszkańców uczestniczących w zebraniu (na 138 osób 

uprawnionych do głosowania – obecnych 5) wybory nie odbyły się. 

 

 Z inicjatywy Oleckiej Rady Seniorów na terenie gminy Olecko  prowadzona jest akcja 

pod nazwą „KOPERTA ŻYCIA”. Wszyscy seniorzy (osoby od 60 roku życia) 

samotnie zamieszkali na terenie miasta i gminy oraz osoby przewlekle chore 

(niezależnie od wieku) mogą otrzymać bezpłatnie kopertę oznakowaną pieczątką 

„Koperta życia”. Poczyniono już uzgodnienia z lekarzami rodzinnymi i można wziąć 

udział w Akcji. 

 

 W okresie od 23 stycznia do 5 lutego w naszym województwie trwały ferie zimowe. 

Większość szkół, jak również Regionalny Ośrodek Kultury w Olecku „Mazury 

Garbate” oraz Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku zaproponowały dzieciom 

i młodzieży szeroką ofertę działań w zakresie organizacji wypoczynku i rekreacji. 

 

 Minister Finansów poinformował o ostatecznych kwotach poszczególnych części 

subwencji i zakładanych wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych                  

w 2017 roku, ustalonych na podstawie ustawy budżetowej. Dla gminy Olecko 

zmniejszono część oświatową subwencji ogólnej w stosunku do planowanej na 

podstawie projektu ustawy budżetowej o kwotę 372.594 zł. 

Gmina otrzymuje również wsparcie w realizacji zadań z zakresu wychowania 

przedszkolnego zgodnie z ustawą o systemie oświaty, która określa na 2017 rok 

dotację na 1 ucznia w wysokości 1.338 zł. W budżecie gminy Olecko zaplanowano 

dotację na 820 uczniów wychowania przedszkolnego w kwocie 1.097.160 zł.                       

W wyniku zmian w przepisach sześciolatki pozostające w wychowaniu 

przedszkolnym zostały objęte subwencją oświatową, więc zmniejszono dotację na 

zadania z zakresu wychowania przedszkolnego o 306.402 zł (tj. o 229 uczniów 

wychowania przedszkolnego). Ogółem w ustawie budżetowej na zadania związane                 

z oświatą i wychowaniem zaplanowano niższe dochody dla Gminy Olecko                             

o 678.996 zł. 

 

 Sporządzono i przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej roczne sprawozdania              

z wykonania dochodów, wydatków, zobowiązań, należności, podstawowych 

dochodów podatkowych oraz zadań zleconych, wynikające z rozporządzenia Ministra 

Finansów w sprawie sprawozdawczości budżetowej.  
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W 2016 roku zrealizowano dochody w wysokości 87.684.523 zł, a wydatki                          

w wysokości 83.584.437 zł. Spłacono zaplanowane raty kredytów i wykup obligacji    

w wysokości 3.151.600 zł.   

Pozostały wolne środki do dyspozycji, jako nadwyżka środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu gminy w wysokości 1.815.288 zł. Szczegółowe 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 r. przedstawi Radzie Miejskiej i RIO                  

w terminie do końca marca br. 

 

 Rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na ubezpieczenie majątku                                              

i odpowiedzialności cywilnej, ubezpieczenie pojazdów mechanicznych oraz 

ubezpieczenie następstw nieszczęśliwych wypadków członków OSP dla Gminy 

Olecko wraz z jednostkami organizacyjnymi i instytucją kultury. Umowy podpisano 

na dwa lata na kwotę 155.320 zł.  

 

 Na dzisiejszej sesji będzie procedowana uchwała w sprawie wysokości diet sołtysom 

oraz przewodniczącym zarządów osiedli. Diety w zmienionej wysokości tj. 150 zł za 

udział w dzisiejszej sesji będą mogły być wypłacane dopiero po podjęciu uchwały 

przez Radę Miejską w Olecku. 

 

 Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Olsztynie, w drodze postanowień opartych 

na przepisach ustawy Ordynacja podatkowa, wyznaczyło organ podatkowy do 

załatwienia spraw dotyczących zobowiązań podatkowych burmistrza, zastępcy 

burmistrza, skarbnika, a także ich małżonków, rodzeństwa, wstępnych, zstępnych                     

i osób powinowatych pierwszego stopnia. 

 

 Przypomniał, iż do końca lutego, czyli do wtorku włącznie, producenci rolni mogą 

składać wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej. Do wniosku dołącza się faktury VAT za okres 

od 1 sierpnia 2016 r. do 31 stycznia 2017 r. 

 

 W dniu 15-go marca mija termin zapłaty pierwszej raty podatku rolnego, leśnego i od 

nieruchomości od osób fizycznych, a sołtysi powinni rozliczyć się z pobranych 

podatków bezwzględnie 16-go marca. 

 

Przewodniczący Rady  Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy planowane zmniejszone dochody na zadania związane z oświatą                                     

i wychowaniem dla gminy Olecko o 678 tys. zł wpłyną na płynność realizacji budżetu i czy                   

w związku z tym należy obawiać się o stan oświaty. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że wpłynie to na budżet gminy, gdyż w stosunku do planowanej subwencji 

kwota została zmniejszona o prawie 700 tys. zł. W budżecie gminy Olecko jest to bardzo 

znacząca kwota. Aby właściwie zrealizować zadania oświatowe należy gospodarować 

środkami bardzo oszczędnie. Ponadto gmina poniesie dodatkowe koszty związane z reformą 

oświaty (dostosowanie pracowni, zakup ławek, dostosowanie łazienek).   

 

Radni nie zgłaszali innych pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przedstawił informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 W dniu 30 grudnia 2016 r. wpłynęło pismo mieszkańców Olecka dotyczące uchwały 

Nr ORN.0007.39.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej,                                     

na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy                                   

ul. Leśnej w Olecku. Na przedmiotowe pismo Burmistrz udzielił odpowiedzi w dniu   

8 lutego 2017 r. 

 

 W dniu 2 stycznia 2017 r. wpłynęła skarga mieszkańca Olecka na uchwałę                           

Nr ORN.0007.40.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego                         

w Olecku przy ul. Zielonej. Stosownie do art. 58 § 1 pkt 5a ustawy z dnia 30 sierpnia 

2002 r. Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi w zw. z art. 101                     

ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, skarga została 

przekazana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z wnioskiem                                      

o jej odrzucenie. 

 

 Klub Radnych OKO przedłożył projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego 

planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017. 

Stosownie do procedury opisanej w § 65 ust. 2 Statutu Gminy Olecko w dniu                         

12 stycznia 2017 r. Burmistrz przedłożył opinię merytoryczną oraz formalnoprawną 

do wyżej wymienionego projektu uchwały. Po dyskusji na poszczególnych 

posiedzeniach komisji Klubowi Radnych OKO zostało przesłane pismo z opiniami do 

projektu uchwały. Pismo przekazano do wiadomości wszystkim radnym. 

 

 Wpłynęła Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie badania 

zgodności z prawem uchwały Nr ORN.0007.76.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia                                 

28 października 2016 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza                    

i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej, stwierdzająca nieważność uchwały. Projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie został przygotowany na dzisiejszą sesję. 

 

 W dniu 12 stycznia br. wpłynęły postanowienia Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Olsztynie w sprawie uzgodnienia projektów decyzji o warunkach 

zabudowy dla inwestycji polegających na budowie budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych wraz z infrastrukturą techniczną w obrębie geodezyjnym Gąski,                     

w zakresie melioracji wodnych. 

 

 W dniu 16 stycznia br. wpłynęło pismo mieszkańca Olecka w sprawie utworzenia 

minibazaru w Olecku w obrębie Placu Wolności lub na asfaltowym pasażu w parku 

miejskim. Zwrócił się do Burmistrza o zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie. 

Burmistrz nie widzi uzasadnienia do wyznaczenia dodatkowych miejsc prowadzenia 

handlu, w szczególności na terenie parku miejskiego. 

 

 Dyrektor Gimnazjum Nr 2 w Olecku poinformowała o zawartych umowach najmu. 

 

 Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie badania zgodności                

z prawem uchwały Nr ORN.0007.83.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia                            

25 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 



 13 

ich pobrania i wykorzystywania. Na mocy przedmiotowej uchwały RIO stwierdziło 

nieważność uchwały w zakresie § 5, § 7, § 9, § 10, § 11 i § 13. 

 

 Burmistrz przedłożył sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez gminę Olecko. 

 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przesłała uchwałę Składu Orzekającego 

RIO w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Olecko na 

podstawie przyjętej przez jednostkę samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017 – 2024 oraz uchwały budżetowej na rok 2017. Opinia jest 

pozytywna. 

 

 Burmistrz zwrócił się z prośbą o wskazanie spośród radnych Rady Miejskiej w Olecku 

kandydatur do pracy w komisji konkursowej, która zostanie powołana w celu oceny 

kompozycji muzycznych – propozycji na hejnał Gminy Olecko. Prosił 

Przewodniczących Komisji o wskazanie kandydatów wytypowanych na ostatnich 

posiedzeniach komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

poinformował, iż zgłoszono kandydaturę radnego Roberta Smyka. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że Komisja wytypowała radnego Krzysztofa Kempistego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż Komisja Oświaty (…) nie wytypowała żadnego kandydata.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

powiedział, że z Komisji Polityki Prorodzinnej (…) było dwóch chętnych radnych do prac                 

w komisji konkursowej również radny Wojciech Leonarczyk. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy radny Wojciech Leonarczyk wyraża zgodę na zostanie członkiem komisji 

konkursowej. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk wyraził zgodę. 

 

 W dniu 13 lutego br. wpłynęło pismo Dyrektora Centrum Edukacji i Inicjatyw 

Kulturalnych w sprawie utworzenia Warmińsko-Mazurskiego Funduszu Filmowego. 

 

 W dniu 17 lutego br. miał przyjemność reprezentować Radę Miejską na Święcie 

Szkoły Gimnazjum Nr 2 w Olecku oraz VIII edycji Memoriału im. Władysława 

Żurowskiego. 

 

 W dniu 21 lutego br. wpłynęło pismo Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej Nr 1 

im. Henryka Sienkiewicza w Olecku z uwagami do projektu „Zmian w organizacji                     

i funkcjonowaniu szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Olecko”. Wczoraj 

Burmistrz udzielił odpowiedzi na pismo.  
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 Burmistrz przedłożył sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 

2016 rok oraz z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku za 

2016 rok. 

 

 W dniu 23 lutego br. wpłynęło postanowienie Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Olsztynie w sprawie uzgodnienia projektu decyzji o ustaleniu lokalizacji 

inwestycji celu publicznego dla inwestycji polegającej na budowie mostu na działkach 

położonych w obrębie geodezyjnym Sedranki w zakresie melioracji wodnych. 

 

 Dzisiaj miał przyjemność uczestniczyć w odprawie rocznej w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Olecku. Z przedstawionych informacji wynika, że 

komenda jest najlepszą w naszym województwie. Pogratulował komendantowi 

osiągnięcia.  

 

 W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

 10 stycznia 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

 20 stycznia, 10 lutego i 21 lutego 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, 

Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji, 

 15 lutego 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Statutowej, 

 21 lutego 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa, 

 22 lutego 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu                          

i Gospodarki. 

 

Wszystkie sprawy wniesione znajdują się do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 –  Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej za 2016 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                          

i Rekreacji za 2016 rok – w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

przedstawiła sprawozdanie z prac Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki za 2016 rok 

– w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                              

i Bezpieczeństwa za 2016 rok – w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jarosław Bagieński 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej za 2016 rok – w załączeniu do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowej – Wojciech Leonarczyk 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Statutowej za 2016 rok – w załączeniu do 

protokołu. 
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Radni nie zgłaszali uwag w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

podziękował Komisjom i radnym za wkład pracy włożony w ubiegłym roku. Wyraził 

nadzieję, że obecny rok będzie jeszcze lepszy, co znajdzie odzwierciedlenie we wnioskach                             

i interpelacjach. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 6 – Analiza funkcjonowania Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej                   

Sp. z o.o. w Olecku – oczyszczanie miasta, utrzymanie zieleni, cmentarze komunalne – 

referat Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 
 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

odczytała referat „Analiza funkcjonowania Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej                        

Sp. z o.o. w Olecku – oczyszczanie miasta, utrzymanie zieleni, cmentarze komunalne” – treść 

w załączeniu do protokołu. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 7 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Radny Jarosław Bagieński 

zapytał, czy w związku z tzw. „ustawą trocinową” dało się zauważyć w gminie Olecko 

zwiększone działania w zakresie wycinki drzew. 

 

Radna Anna Kaczor 

zauważyła, iż przy „Wiewiórczej Ścieżce” na wysokości ul. Warmińskiej wycięto 4 lub                      

5 dużych, zdrowych drzew. Chciała wiedzieć, czy wydano zezwolenie na tą wycinkę, bo na 

odcinku między ul. Warmińską a cmentarzem parafialnym praktycznie w ogóle nie ma  

drzew. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące interpelacje: 

 zapytał, czy po reformie oświaty są planowane dwie zmiany w szkołach i będzie miało 

to związek z obniżeniem wysokości subwencji oświatowej. Nie pamięta, aby na 

posiedzeniach komisji wskazano, że w jakiejś szkole planuje się dwie zmiany; 

 zapytał, jaki pomysł ma Burmistrz lub urząd na informowanie nauczycieli                                

z gimnazjów, w jakim kierunku winni się dokształcać i zmieniać specjalizacje. Jest to 

o tyle ważne, że na posiedzeniach Komisji Oświaty (…) zarówno Burmistrz, jak                           

i radni podkreślali, że będą robić wszystko, aby nikt, w wyniku reformy oświaty, nie 

stracił pracy; 

 odnośnie planowanej reorganizacji w szkołach w Gąskach i w Kijewie, z tego co 

przekazano starsze roczniki uczniów mają być dowożone do pracowni 

przedmiotowych do Kijewa. Zapytał, czy dowóz nie zakłóci higieny pracy uczniów, 

czy uczniowie będą mieli zapewnione dobre warunki nauki i odpoczynku między 

lekcjami.   

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące interpelacje: 

 zapytał, czy Burmistrz wie, w jakim stanie technicznym jest droga do Świder i prosi               

o interwencję w tej sprawie; 
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 nawiązując do wypadku ze skutkiem śmiertelnym na obwodnicy Olecka stwierdził, iż 

czytał komentarze pod artykułem na stronie internetowej pod adresem www.wm.pl. 

Osoby zamieszczają komentarze anonimowo, ale nasuwa się wniosek, że są to 

komentarze kierowców lub osób podszywających się pod kierowców ciężarówek, tzw. 

„patelni”, którzy twierdzą, iż jeżdżą ryzykownie albo innych kierowców bądź osób 

podszywających się, którzy wskazują na istnienie problemu. Prosił zapytać policję, 

czy to rzeczywiście jest problemem i jakie można podjąć działania, aby więcej takich 

wypadków nie było. 

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do zgłoszonych interpelacji: 

 wycinka drzew – od 1 stycznia br. obowiązuje nowelizacja ustawy o ochronie 

przyrody dopuszczająca wycinkę drzew. Z rozpoznania urzędu wynika, iż nie ma 

wzmożonej ilości wycinek, natomiast drzewa, które zostały wycięte przez PGK                   

Sp. z o.o. w Olecku to były wiatrołomy lub zagrażały zdrowiu i życiu ludzi albo 

zostały wycięte na podstawie wcześniejszych zezwoleń na wycinkę. Na terenach 

komunalnych drzewa nie były wycinane. Jeśli chodzi o prywatne posesje, z tego co 

widział, duże drzewa (modrzewie) zostały wycięte na dwóch posesjach, ale na te 

wycinki były wydane zezwolenia jeszcze w ubiegłym roku; 

 wycinka drzew przy „Wiewiórczej Ścieżce” – prosił Kierownika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska o udzielenie wyjaśnienia; 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż zostały wycięte 3 drzewa na podstawie zezwolenia wydanego w 2016 r. ze 

względu na zagrożenie, gdyż wbrew pozorom drzewa były chore i spróchniałe. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

kontynuował odpowiedzi na interpelacje: 

 dwie zmiany w szkołach – nie powinno być dwuzmianowości w żadnej ze szkół                     

i gmina będzie do tego dążyć, jednak ostatecznie sytuacja będzie znana po naborze do 

szkół. Dwuzmianowość w szkołach nie ma wpływu na wysokość subwencji 

oświatowej, gdyż subwencja jest na ucznia; 

 informacja dla nauczycieli – na ostatnim spotkaniu z dyrektorami szkół zwracał 

uwagę, aby w trybie pilnym dokonali rozpoznania, jakie będą potrzeby w zakresie 

specjalizacji w szkołach podstawowych (szczególnie w obecnym Gimnazjum Nr 2). 

Niektórzy nauczyciele gimnazjum są wykwalifikowani w zakresie nauczania 

początkowego, ale muszą „odświeżyć” kwalifikacje. W niektórych szkołach może być 

„nadwyżka” nauczycieli o określonych specjalnościach i wówczas w pierwszej 

kolejności dla tych nauczycieli będzie zapewniane zatrudnienie w szkołach gminnych, 

jeśli w szkole, gdzie pracują zabraknie im godzin do pełnego etatu; 

 dowóz starszych roczników uczniów – budynek szkoły w Kijewie nadal będzie 

budynkiem oświatowym. Uczniowie będą dowożeni do gimnazjum. Obwód szkolny 

szkoły w Kijewie pokrywa się z obwodem szkolnym szkoły w Gąskach. Od                            

1 września br. uczniowie II i III klasy gimnazjum będą dowożeni do Kijewa. Jacy 

uczniowie jeszcze będą dowożeni do Kijewa w tej chwili trudno powiedzieć, ponadto 

jest to sprawa wewnętrzna dyrektorów szkół, nauczycieli i rodziców. Wyraził 

nadzieję, że po ustaleniu sieci szkół dyrektorzy przedyskutują z rodzicami możliwości 

tak, aby jak najlepiej wykorzystać obiekty zarówno w  Gąskach, jak i w Kijewie; 

 droga do Świder – obecnie po roztopach stan większości dróg jest zły. W poniedziałek 

zostanie ogłoszony przetarg na niwelacje i remonty dróg gminnych. W razie potrzeby 

drogi będą naprawianie doraźnie; 
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 wypadek na obwodnicy Olecka – rozmawiał z Komendantem Powiatowym Policji                    

w Olecku, który stwierdził, iż rzeczywiście niektórzy kierowcy samochodów 

ciężarowych wożący żwir jeżdżą zbyt szybko. Komendant zapowiedział częstsze 

kontrole radarowe na obwodnicy. Wypadek miał miejsce na wysokości Zielonówka, 

na prostym odcinku drogi, czyli nie na „feralnym” skrzyżowaniu i być może zabrakło 

wyobraźni. Obwodnica jest droga krajową. W grudniu ubiegłego roku przeprowadził 

rozmowę z Dyrektorem Oddziału GDDKiA w Olszynie – Mirosławem Nicewiczem, 

który zapewniał o planach przebudowy skrzyżowania poprzez wykonanie sygnalizacji 

świetlnej. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 8 – Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radna Anna Kaczor  

w imieniu Klubu Radnych OKO zgłosiła, że w przypadku otrzymania przez gminę sadzonek 

roślin, a braku środków na ich posadzenie, klub w drodze „pospolitego ruszenia” oferuje 

posadzenie roślin przy „Wiewiórczej Ścieżce” na odcinku, gdzie już nie ma drzew.   

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, aby nie spieszyć się z sadzeniem drzew, gdyż gmina posiada opracowany 

projekt na modernizację ścieżki i planuje w tym celu aplikować o środki unijne. Jeśli uda się 

pozyskać dofinasowanie, to sadzenie drzew należy wykonać po modernizacji ścieżki, 

ponieważ wiele rzeczy będzie zmienionych. Niemniej jednak inicjatywa jest słuszna.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące wnioski: 

 dotarły do niego głosy, iż źle się dzieje w zakresie usług opiekuńczych                                 

i specjalistycznych. Prosił o sprawdzenie i przedstawienie informacji Radzie, czy 

firma świadcząca usługi opiekuńcze wypełnia wszystkie przepisy odnośnie 

pracowników wynikające z Kodeksu pracy; 

 odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 

Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017 wniesionego przez Klub 

Radnych OKO powiedział, iż zna opinie wszystkich radnych na temat konkretnych 

terminów poszczególnych sesji. Wstawienie określonych dat w projekcie uchwały 

popiera tylko klub radnych, stąd zgłosił wniosek, aby informacja o konkretnych 

terminach sesji, które wypracowała Komisja Oświaty (…) – przeważnie ostatnie piątki 

miesiąca – była umieszczona w miejscu, gdzie będzie plan pracy Rady, a ewentualna 

zmiana terminu była podawana na sesji poprzedzającej określoną sesję.   

 

Radna Wioletta Żukowska 

zgłosiła wniosek, aby podczas naprawy dróg gminnych żwirowych w pierwszej kolejności 

dobrze wyżwirować drogi, a następnie, w razie potrzeby, wyrównać nawierzchnie dróg. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

w imieniu części mieszkańców ul. Kościuszki i okolic ul. Batorego zgłosił wniosek, aby 

wystąpić do zarządcy ul. Batorego z prośbą o rozpatrzenie poszerzenia drogi i wykonanie 

dodatkowo zatoki postojowej w celu poprawy bezpieczeństwa.  

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

w związku z kończącą się zimą wnioskuje o dokonanie analizy znaków poziomych w mieście 

wspólnie z Powiatem Oleckim i służbami bezpieczeństwa oraz wprowadzenie zmian                        

w oznakowaniu pod kątem zwiększenia bezpieczeństwa użytkowników pieszych, 

rowerzystów i  zmotoryzowanych. Wnioskuje o podjęcie dyskusji, czy nie należałoby podjąć 
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takich rozwiązań w organizacji ruchu wokół Placu Wolności, które wprowadzałyby na 

określonych odcinkach ruch jednokierunkowy oraz utworzenie dodatkowego przejścia dla 

pieszych od strony parkingu przy kościele. Dwa przejścia na tym odcinku Placu Wolności są 

od siebie znacznie oddalone,  co skutkuje łamaniem prawa o ruchu drogowym przez pieszych 

i w konsekwencji mandatami. Ta sytuacja wymaga racjonalnego rozwiązania. Na posiedzeniu 

Komisji Planowania (…) podano do zmiany oznakowanie na „wysepkach”, czyli miejscach 

wyłączonych z ruchu na wysokości sklepu „Infoland”  do przejścia (oznaczenie kopertą 

możliwości parkowania do 10 min. dla samochodów dostawczych) oraz „wysepka” na 

wysokości ośrodka kultury (wyznaczenie miejsca tylko dla autobusów, które przywożą 

artystów lub dzieci korzystające z oferty ośrodka). 

W związku z tragicznymi wypadkami poprosiła Komendę Powiatową Policji w Olecku                                

o przedstawienie informacji dotyczącej zdarzeń drogowych w okresie  grudzień-luty w latach 

2014-2017. Dane są następujące: 

 grudzień - luty 2014/2015 – obszar miejski – 20 zdarzeń, obszar wiejski (drogi 

gminne) – 1 zdarzenie, 

 grudzień - luty 2015/2016 – obszar miejski – 20 zdarzeń, obszar wiejski (drogi 

gminne) – 0, 

 grudzień - 20 lutego 2016/2017 – obszar miejski – 31 zdarzeń, obszar wiejski (drogi 

gminne) – 2 zdarzenia. 

Ostatnie dane  wskazują znaczny wzrost zdarzeń drogowych, w tym miały miejsce zdarzenia 

tragiczne. Należałoby zastanowić się, czy zdarzenia drogowe są wynikiem małych 

umiejętności kierowców, słabego oświetlenia, czy stanu dróg. Jej zdaniem wszystkie te 

elementy mają wpływ na wystąpienie zdarzeń drogowych, jednak zadaniem samorządu jest 

zwiększenie bezpieczeństwa. Wnosi o podjęcie decyzji w tym zakresie, na przykład 

namalowaniu kolorem czerwonym pasów w miejscach o natężonym ruchu pieszych,                           

o poprawie oświetlenia, mocowania odblasków w nawierzchni lub innego sposobu 

znakowania poprawiającego widoczność na przejściach dla pieszych. Wnioskuje                              

o podniesienie poziomu jezdni na przejściu dla pieszych przy poczcie w kierunku parku. 

Wnioskuje o podjęcie tych działań przed znakowaniem poziomym na ulicach. 

Podziękowała policji za przygotowanie informacji. 

 

Radny Henryk Markowski 

podziękował radnemu Wojciechowi Leonarczykowi za zainteresowanie ul. Batorego.  

Zgłosił sprawę utrudnień w ruchu na tej ulicy. Lewa strona jezdni jadąc od strony                            

ul. Kościuszki jest zawsze „zastawiona” samochodami, natomiast po drugiej stronie jest 

mnóstwo dziur. Wielokrotnie interweniował w tej sprawie w Powiatowym Zarządzie Dróg                  

w Olecku. Po lewej stronie ulicy chodnik ma szerokość 10 m. Można zrobić węższy chodnik,  

a w to miejsce wykonać zatokę postojową. Wyjeżdżając z osiedla od strony kotłowni jest 

bardzo niebezpiecznie ze względu na ograniczoną widoczność. Dodał, iż w starostwie 

powiatowym została złożona petycja w tej sprawie z 80 podpisami mieszkańców ulicy 

Batorego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

nawiązując do reformy oświaty zwrócił się z wnioskiem do przewodniczących komisji, aby 

radni zastanowili się nad zasadnością podjęcia rezolucji lub stanowiska Rady kierowanego do 

Ministra Edukacji Narodowej w sprawie zapewnień o tym, że reforma będzie bezkosztowa, 

mając na uwadze zmniejszenie subwencji oświatowej dla gminy oraz koszty dostosowania 

szkół i ewentualne zmniejszenie zatrudnienia. 

Nawiązując do wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Macieja Juchniewicza 

przypomniał, iż Komisja Oświaty (…) przyjęła następujące terminy sesji: 

 31 marca 2017 r., 

 28 kwietnia 2017 r., 

 26 maja 2017 r., 

 23 czerwca 2017 r,, 
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 25 sierpnia 2017 r.,  

 29 września 2017 r., 

 27 października 2017 r., 

 24 listopada 2017 r., 

 22 grudnia 2017 r. 

Ponadto ze zgłoszonego wniosku wynika, że będzie zobowiązany na zakończenie sesji 

podawać termin sesji w następnym miesiącu oraz umieszczenie informacji o konkretnych 

terminach przy planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Poddał wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Macieja Juchniewicza pod 

głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem wniosku głosowało  

14  radnych, 1 radny głosował przeciw, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada przyjęła wniosek, aby informacja o konkretnych terminach sesji, które wypracowała 

Komisja Oświaty (…) – przeważnie ostatnie piątki miesiąca – była umieszczona w miejscu, 

gdzie będzie plan pracy Rady, a ewentualna zmiana terminu była podawana na sesji 

poprzedzającej określoną sesję. 

 

Radni nie zgłaszali więcej wniosków. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do zgłoszonych wniosków: 

 usługi opiekuńcze – sprawdzi sytuację i udzieli odpowiedzi; 

 naprawa dróg gminnych – wniosek jest słuszny; 

 przebudowa ul. Batorego – jest to ulica zaplanowana do przebudowy w pierwszej 

kolejności. Jezdnia obecnie jest bardzo zatłoczona, gdyż na całej lewej stronie od                   

ul. Kościuszki są parkowane samochody. Wielokrotnie rozmawiał ze starostą                             

i wicestarostą na temat przebudowy drogi i jeśli tylko pojawią się środki w budżecie, 

gmina będzie partycypować w kosztach jej przebudowy; 

 analiza znaków poziomych – gmina przejęła od powiatu 21 ulic. W miarę szybko 

zostanie dokonana analiza oznakowania w porozumieniu z policja, aby ułatwić 

komunikację. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 9 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektów uchwał. 

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

upewnił się, kiedy przepisy dotyczące reformy oświaty weszły w życie a do tej pory rodzice 

nic nie wiedzieli. Największe zamieszanie zrobiło się po 10 lutego br. Rodzice sami 

zorganizowali spotkanie w szkole w Kijewie, kiedy nieoficjalnie dowiedzieli się, iż po 

odejściu III klasy gimnazjum do Kijewa będą przywożone dzieci do oddziału przedszkolnego.  

Odniósł się do projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego w następujących słowach: 

„Wyrażam zdanie sołtysów wsi Dzięgiele Oleckie, Kijewo, Zatyki, Babki Gąseckie i Świdry 

oraz rodziców, których dzieci uczą się w gimnazjum w Kijewie i w SP w Gąskach. Nasza 



 20 

propozycja dotyczy umożliwienia nauki młodzieży klasy VII w roku szkolnym 2017/2018                  

w budynku Gimnazjum w Kijewie. Przemawia za tym przestronność sal, pracownia 

językowa, komputerowa, chemiczna i inne. Pomieszczenia są dostosowane dla młodzieży                                       

i z powodzeniem może w nich pobierać naukę młodzież klas starszych SP w Gąskach – klasa 

VI, VII i VIII. Nie należy dostosowywać pracowni przedmiotowych, tylko pozwolić 

młodzieży bez dowożenia, na konkretne zajęcia, bez pośpiechu, bez odjazdów i przyjazdów 

do szkoły w Gąskach. W żadnym wypadku nie wyrażamy zgody na organizację zajęć dla grup 

przedszkolnych w gimnazjum w Kijewie. Nie ma bowiem w Gimnazjum w Kijewie placu 

zabaw, pomocy naukowych, czy mebli stosowanych dla przedszkolaków, dostosowanej 

stołówki, łazienek i  innych pomieszczeń do wymogów grup przedszkolnych. Wiąże się to                  

z finansowaniem kolejnego projektu. Z kolei propozycja dowozu dzieci z SP w Gąskach na 

zajęcia w pracowniach gimnazjum w Kijewie mija się z logiką, gdyż dzieci i młodzież są w 

szkole, aby uczyć się, a nie jeździć z jednej placówki do drugiej ponad 5 km w jedną stronę, 

wyczekiwać na przystankach i bez sensu tracić czas”.   

Przykładowo dowiezienie dzieci ze Świder do Gąsek zajmuje godzinę czasu. Dzisiaj dzieci 

stały na przystanku, ale deszcz zacinał do środka, więc zmokły. Mokre jadą do szkoły, trochę 

potrwa zanim wyschną. Po zmianach te zziębnięte dzieci będą wiezione z powrotem do 

Kijewa na zajęcia. Nie widzi w tym sensu. 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady i radnych, aby przyjęli uchwałę, w takim kształcie, by 

klasy VI, VII i VIII uczyły się w Kijewie. W protokole ze spotkania z rodzicami w szkole                     

w Gąskach stwierdzono, że pani dyrektor nie wyrazi zgody, aby VII klasa uczyła się                   

w Kijewie. Nie rozumie, czy w tym przypadku decyzję podejmuje ogół, czy jedna osoba. 

Prosił, aby po wygaszeniu gimnazjum przekształcić placówkę w szkołę podstawową                           

w Kijewie. Minister edukacji mówiła, aby żadnych szkół nie likwidować, tylko przekształcać.  

 

Sołtys Sołectwa Gąski – Alicja Stefanowska 

poinformowała, że wczoraj słyszała wywiad z minister edukacji, która mówiła o celach 

reformy. Postulowała takie hasła jak dobro dziecka, szkoła dla ucznia, bezpieczeństwo 

uczniów w szkole i w drodze do szkoły, preferencje małych szkół wiejskich, które stwarzają 

odpowiedni klimat do nauki i dają większe możliwości wychwycenia uczniów z deficytami 

bądź uczniów szczególnie zdolnych i praca z nimi oraz uczeń jako podmiot. Ustawa daje 

możliwość dyrektorom placówek oświatowych tworzenia projektów sieci szkół, ale czy jest to 

prawo absolutne. Nie było żadnej konsultacji z rodzicami. Skoro dzisiaj ma być podjęta 

uchwała dotycząca dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego, to czy później 

rozmowa z rodzicami będzie konsultacją, czy tylko poinformowaniem o suchych faktach, do 

czego mają się dostosować rodzice i dzieci.  

Po drugie od wielu lat obiecuje się powstanie świetlicy w Gąskach. W tym roku będzie 

możliwość złożenia wniosku przez gminę o dofinasowanie budowy takiego obiektu. Jednak 

szanse są 50/50, że budynek powstanie. W tej sytuacji mieszkańcy będą chcieli odzyskać 

swoją świetlicę, którą kiedyś, na rzekomo bardzo dobrych warunkach, przekazano dla szkoły 

z wyposażeniem zakupionym z funduszu sołeckiego. Mieszkańcy w takiej formie będą chcieli 

odzyskać świetlicę, jeśli nie powstanie nowa. Należy to wziąć pod uwagę i nie tworzyć 

projektu na bazie tego, co nie jest z pewnością do końca własnością szkoły. 

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

odczytał pismo Rady Rodziców przy Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie: 

„Przewodniczący Rady Rodziców przy Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie 

składa postulaty w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego: 

 w celu poprawy warunków nauczania młodszych dzieci w szkole w Gąskach 

zagwarantować od września 2017 r. uczniom klasy VII możliwość realizowania 

obowiązku nauki w budynku szkoły w Kijewie, a docelowo w budynku zorganizować 

nauczanie uczniów klas VI i VIII, 

 nie umieszczać w budynku w Kijewie oddziałów przedszkolnych, 
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 zorganizować zebranie rodziców i nauczycieli Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie i Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego   

w Gąskach, 

 zakupić nowy autobus szkolny w celu poprawy jakości dowożenia uczniów do szkoły, 

 zagwarantować pozostawienie wyposażenia w pracowniach budynku gimnazjum”. 

Pismo podpisał Przewodniczący Rady Rodziców – Marek Makarewicz.  

 

Sołtys Sołectwa Zatyki – Remigiusz Arciszewski 

poinformował, iż nie uczył się w szkole w Kijewie i nie zdobywał tam edukacji, ale zdarzyło 

mu się kilka razy tam być. Ma w tym zakresie dobre wspomnienia, jak wielu mieszkańców 

jego sołectwa. 

Radni dziś nie mogą zdecydować jak będzie wyglądała nauka we wspomnianych szkołach, bo 

decyzja po połączeniu dwóch placówek będzie należała wyłącznie do pani dyrektor szkoły. 

Prawo nie pozwala na ujęcie w projekcie uchwały propozycji rodziców, a dyrektor Rękawek 

nie zobligowała się, że weźmie pod uwagę ich głos, bo nie było nawet rozmowy na ten temat, 

że będzie jakieś ustępstwo. Rodzice złożyli wniosek, o którym dzisiaj nie było w ogóle 

mowy, czyli przywrócenia w budynku Gimnazjum w Kijewie szkoły podstawowej                            

8-klasowej. W obwodzie szkolnym jest wymagana liczba dzieci. Mimo, iż liczba jest nie 

wysoka, ale większa niż w szkole w Judzikach i w Babkach Oleckich. Z ich szacunków 

wynika, że do szkoły podstawowej w Kijewie uczęszczałoby ok. 90 dzieci.  

Odczytał pismo: 

„Przyszedł czas i zostały stworzone możliwości prawne do tego, aby w budynku obecnego 

Gimnazjum w Kijewie przywrócić 8-klasową szkołę podstawową. W ostatnich dniach słysząc 

różne wypowiedzi, doszedłem do wniosku, że przyszedł czas na ponowne oszacowanie 

systemu wartości. Wielu z nas pracuje, zdobywa wiedzę, gromadzi różne rzeczy, lecz nie by 

zabrać je do grobu, ale przekazać wszystko następnym pokoleniom. Więc dla większości                     

z nas to te wspaniałe istoty, które na co dzień nazywamy dziećmi, są największym dobrem dla 

społeczeństwa. Więc niezrozumiałym dla mnie jest przeliczanie, tworzenie schematów                         

i stawianie ponad osoby nam najcenniejsze, rozwiązań które nie prowadzą do stworzenia 

godnych warunków naszym dzieciom. Świat i technologia ciągle rozwijają się, z każdym 

dniem coraz więcej rzeczy jeszcze nie tak dawno luksusowych, staje się codziennością.                          

W dziedzinie szkolnictwa także ten trend istnieje. Uznawane kiedyś nauczanie indywidualne, 

jako przywilej szlachty, obecnie ze względu na niedociągnięcia pedagogów, stało się 

koniecznością. Każdy rodzic we własnym domu musi z dzieckiem spędzić kilka godzin 

codziennie, żeby dziecko nadążało z materiałem”.  

Szkoły nie są przepełnione, ale coś nie działa i dlatego rząd postanowił zmienić system, aby 

tak jak wspomniała sołtys z Gąsek, wyłonić słabszych i im pomóc, a lepszym uczniom pomóc 

osiągnąć wyższe cele.                  

„Najgorsze jest w tym, że niektóre osoby zatrzymały się w pewnym momencie i nie dążą do 

tego, żeby było lepiej dzieciom i miały lepszy start, przeciwdziałać wykluczeniu dzieci i dbać 

o ich dobro. Najważniejszym elementem całej zmiany jest dziecko, o którym nikt nie mówi. 

Liczby, szacunki nic nie pomogą, naszą przyszłością są dzieci, to jest największe bogactwo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

odnosząc się do wypowiedzi sołtysa Świder stwierdził, że nie wie co pani dyrektor Janina 

Rękawek mówiła, bo nie czytał protokołu, ale na posiedzeniu Komisji Oświaty (…) był 

świadkiem, jak Burmistrz zapewniał, iż na tą porę niczego nie wyklucza i nic nie jest 

przesądzone. Burmistrz z pewnością omówi tą kwestię w punkcie dotyczącym projektu 

uchwały.   

          

Na tym punkt zakończono. 

 

Przerwa 5 minut. 
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Do punktu 10 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego 

realizacji w roku 2017 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Olecku – Maciej Juchniewicz 

poinformował, iż projekt uchwały jest podejmowany co roku, ale Klub Radnych OKO 

wystąpił z propozycją nowego zapisu, aby w uchwale były konkretne terminy obrad sesji. 

Poprawiłoby to przewidywalność, planowanie i udział mieszkańców, ale nie spotkało się to                                        

z dobrym przyjęciem radych. W związku z tym zgłosił wniosek o ujęcie terminów w zwykłej 

informacji z zastrzeżeniem, że o zmianie radni będą powiadamiani sesję wcześniej. Projekt 

uchwały zakłada, że na każdej sesji zajmą się tematami ważnymi. Radni zgodzili się co do 

zaproponowanych przez klub tematów dotyczących całokształtu działania samorządu 

(szczególnie w tym roku stan przygotowań do reformy oświaty w gminie). W związku ze 

złożonym wnioskiem zgłosił następujące autopoprawki: 

 w rubryce termin sesji proponuje pozostawienie tylko miesiąca odbycia sesji bez 

konkretnych dat, 

 zgodnie z wnioskiem Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki ująć w planie pracy 

w miesiącu listopadzie temat – Stan realizacji prowadzonych w gminie inwestycji, 

 w kolumnie trzeciej (sposoby realizacji planu) zaproponował nowy zapis: „Materiał na 

komisje przygotowuje Burmistrz, a materiał na sesję komisje branżowe.”. Wynikało to 

z dyskusji, aby przedstawiane informacje na sesji nie były tylko w formie referatów, 

ale był to szerszy materiał.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały. Po dyskusji dostosowała swój 

plan pracy komisji do planu pracy Rady.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, że Komisja (obecnych 7 członków), uwzględniając autopoprawki 

wnioskodawcy w zakresie tematów i konkretnych dat przy 2 głosach za, 1 głosie przeciw                             

i 4 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja, przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym zajęła stanowisko, aby                     

w planie pracy Rady nie określać konkretnych terminów odbycia sesji oraz zgłosiła do ujęcia 

w planie pracy Rady na listopad następujący  temat – Stan realizacji prowadzonych w gminie 

inwestycji.  

Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego 

planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 
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 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało                     

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 

Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.2.2017 

w załączeniu 

 

 

b) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, iż zgodnie z zapisami Statutu Gminy Olecko Komisja Rewizyjna działa na 

podstawie rocznego planu pracy przyjętego przez Radę.  

Odczytał zgłoszone tematy: 

 marzec – Sposób i efektywność wykorzystania osób skazanych w ramach 

wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy 

społecznie użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny; 

 kwiecień – Analiza inwestycji pn. „Przebudowa drogi na Osiedlu Lesk w Olecku”; 

 maj – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok; 

 październik – Przygotowanie podmiotu odpowiedzialnego za oczyszczanie                              

i odśnieżanie miasta do sezonu 2017/2018. 

Jedna z komisji zgłosiła wniosek, aby Komisja Rewizyjna rozpatrzyła w marcu sprawę 

Państwa U. dotyczącej nieruchomości przy ul. Zamostowej w Olecku.  

 

Radny Zbigniew Aksienionek 

wtrącił, iż z upoważnienia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej proponuje, aby temat 

dotyczący nieruchomości przy ul. Zamostowej ująć w maju lub wrześniu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, iż mieszkańcy byli obecni na posiedzeniu Komisji Oświaty (…) i wskazywali,                        

iż bardzo im zależy, aby temat był rozpatrzony jak najszybciej, czyli w marcu. Taki też był 

wniosek Komisji Oświaty (…).   

Prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                                

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja przyjęła wniosek, aby w planie pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Olecku ująć temat – Rozpatrzenie sprawy Państwa Jadwigi i Witolda                             

U. dotyczących nieruchomości przy ul. Zamostowej w Olecku na miesiąc marzec. 

Komisja (obecnych 7 członków), uwzględniając przyjęty wniosek, jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja opiniowała inny projekt, tamten zaopiniowała pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

upewniła się co do miesiąca, w którym został ujęty temat – Rozpatrzenie sprawy Państwa 

Jadwigi i Witolda U. dotyczących nieruchomości przy ul. Zamostowej w Olecku. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

18 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku na rok 2017. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.3.2017 

w załączeniu 

 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że do obecnie obowiązującej uchwały z dnia 28 stycznia 2011 r. w sprawie 

ustalenia wysokości diet radnych zmienionej uchwałą z dnia 24 sierpnia 2012 r. dodaje się 

zdanie drugie, które doprecyzuje sposób naliczania diety: 

„Informacja o nieobecności spowodowana wypełnianiem funkcji radnego powinna być 

złożona odpowiednio Przewodniczącemu Rady lub Przewodniczącemu Komisji w formie 

pisemnej ze wskazaniem przyczyny nieobecności, przy czym Przewodniczący Rady 

informację o swojej nieobecności na sesji składa Wiceprzewodniczącemu Rady.”. 

Zapis jest wypełnieniem zaleceń pokontrolnych RIO.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości diet radnych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

18 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.4.2017 

w załączeniu 

 

 

d) ustalenia wysokości diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż rada gminy ustala zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta. Proponuje podwyższyć o 50% (ze 100 do 

150 zł) dietę sołtysów i przewodniczących zarządu osiedla za udział w sesji i naradzie 

sołtysów.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                                  

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                              

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 

sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysom oraz 

przewodniczącym zarządów osiedli. 
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.5.2017 

w załączeniu 

 

 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Jaśki I” 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w czerwcu ubiegłego roku Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn. „Jaśki I”. W toku procedowania zmiany wpłynęła odmowa uzgodnienia, przez 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Olsztynie, zapisu dotyczącego zabudowy 

innej niż na cele sportowo-rekreacyjne. W związku z faktem, iż przedmiotowe działki objęte 

są miejscowym planem z przeznaczeniem na sport i rekreację, nie jest zasadne 

kontynuowanie prac planistycznych na przedmiotowych działkach, zatem zmniejsza się 

zakres do objęcia zmianą planu (tylko działka ewid. nr 64/1). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                 

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja przy 4 głosach za i 2 wstrzymujących jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn. „Jaśki I”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało  

15 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Jaśki I”. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.6.2017 

w załączeniu 
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f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. 

„Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020” 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż Powiat Olecki realizuje projekt od 2009 r. Profilaktyką w ramach programu 

zostaną objęte dziewczęta w wieku 14 lat z gminy Olecko. Na terenie naszej gminy figuruje 

120 dziewcząt z rocznika 2003. Koszt zakupu szczepionki dla 1 osoby wynosi 426,30 zł. 

Powiat planuje zrealizować 30% kosztów, natomiast gmina 70%. Do szczepień zgłasza się 

niecała połowa dziewcząt. W związku, z tym iż część rodziców dziewcząt z rocznika 2001 

było zainteresowanych szczepieniami prosił o uwzględnienie autopoprawki do uzasadnienia 

projektu uchwały. Dodaje się zapis w brzmieniu: 

„W przypadku zgłoszenia się na szczepienie mniejszej niż planowana liczba dziewcząt                       

z rocznika 2003, planowane jest objęcie szczepieniem dziewcząt urodzonych w 2001 roku.                        

W przypadku dziewcząt urodzonych w 2001 r. obowiązywać będzie kolejność zgłoszeń – do 

wyczerpania środków zaplanowanych na ww. cel w budżecie gminy.”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                             

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                           

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy 

na lata 2009-2020”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało  

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi 

Oleckiemu na realizację projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020”. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.7.2017 

w załączeniu 
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g) określenia kryteriów obowiązujących w drugim etapie procesu rekrutacyjnego do 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz zespołów 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko, przyznania 

liczby punktów dla poszczególnych kryteriów oraz określenia niezbędnych 

dokumentów do potwierdzenia spełniania kryteriów 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że uchwałę tego typu podejmuje się co roku. Nie ma zbyt wielu zmian. Zmieniła się 

podstawa prawna – przywołuje się ustawę z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe. 

Ponadto w §1 ust. 1 pkt 1 dodaje się wyraz „trzyletni” oraz  na prośbę dyrektorów szkół                      

w §2 ust. 1 pkt 1 i 2 otrzymują brzmienie: 

„1) kandydat sześcioletni mieszkający na terenie stanowiącym obwód szkoły – 10 punktów, 

2) kandydat pięcio- i czteroletni mieszkający na terenie stanowiącym obwód szkoły –                        

8 punktów,”. Pozostałe zapisy nie zmieniają się.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał treści projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia 

kryteriów obowiązujących w drugim etapie procesu rekrutacyjnego do przedszkola, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz zespołów wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko, przyznania liczby punktów dla 

poszczególnych kryteriów oraz określenia niezbędnych dokumentów do potwierdzenia 

spełniania kryteriów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów obowiązujących 

w drugim etapie procesu rekrutacyjnego do przedszkola, oddziałów przedszkolnych 
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w szkołach podstawowych oraz zespołów wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

Gminę Olecko, przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów oraz określenia 

niezbędnych dokumentów do potwierdzenia spełniania kryteriów. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.8.2017 

w załączeniu 

 

 

h) określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas 

pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko 

dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem danej szkoły, liczby punktów 

możliwych do uzyskania za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych 

do potwierdzenia spełniania tych kryteriów 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że tego typu uchwała jest podejmowana co roku i dotyczy uczniów spoza obwodu 

szkolnego danej szkoły, jeśli placówka dysponuje wolnymi miejscami. W stosunku do 

ubiegłego roku kryteria nie zmieniły się, zmieniła się jedynie podstawa prawna.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał treści projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia 

kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem danej szkoły, liczby punktów możliwych do uzyskania za 

poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych 

kryteriów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 
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 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                  

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę 

w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem danej 

szkoły, liczby punktów możliwych do uzyskania za poszczególne kryteria oraz dokumentów 

niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.9.2017 

w załączeniu 

 

 

i) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci                       

w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym czas bezpłatnego nauczania 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że co roku są określane opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci 

w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych. Zapisy w stosunku do obecnie obowiązującej 

uchwały nie zmieniły się.  

Prosił o uwzględnienie autopoprawek do projektu uchwały: 

 w §2 ust. 1 dokonano korekty oczywistej omyłki pisarskiej w zakresie numeracji 

ustępu, tj. było „§2.1.1” zmieniono na „§2.1.”, 

 w §4 ust. 1 lit. a wykreślono wyrażenie „wydane przez publiczną poradnię 

psychologiczno-pedagogiczną, w tym specjalistyczną”, gdyż ustawa dopuszcza 

możliwość wydawania opinii przez niepubliczne poradnie psychologiczno-

pedagogiczne.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał treści projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5                   
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w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego w czasie 

przekraczającym czas bezpłatnego nauczania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem uchwały głosowało  

19 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie                   

z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Olecko: 

przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach 

wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym czas bezpłatnego nauczania. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.10.2017 

w załączeniu 

 

 

j) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

prosił o uwzględnienie następujących autopoprawek do projektu uchwały: 

 w nazwie szkół skrót słowa „numer” pisane było małą literą „nr” – zmieniono na dużą 

literę „Nr”, 

 w uzasadnieniu do projektu uchwały w ustępie 3 wykreślono zadanie: „Zakłada się, że 

również w tym budynku będzie prowadzona edukacja przedszkolna dla dzieci 

zamieszkałych w miejscowościach sąsiadujących z Kijewem.” – na prośbę rodziców                 

i wniosek Komisji Oświaty (…), 

 poprawiono oczywiste omyłki pisarskie w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Powiedział, iż przeżywa reformę oświaty po raz drugi. W 1999 r. likwidowano 8-klasowe 

szkoły podstawowe i wprowadzano gimnazja. Wówczas również były sprzeciwy, ale gmina 

musiała dostosować się do nowych przepisów i ponieść bardzo duże koszty. Prawdopodobnie, 

gdyby nie reforma, Szkoła Podstawowa Nr 3, która mieściła się przy ul. Nocznickiego, 

byłaby zamknięta ze względu na zły stan techniczny budynku i nie byłoby siedziby szkoły 

przy ul. Kolejowej, na którą poniesiono wielomilionowe nakłady. Po 18 latach 

funkcjonowania gimnazjów znów „uraczono samorządy”, m.in. może po to, aby skłócić ludzi. 

Następuje powrót do tego, co było. Samorządy muszą wykonać ustawę, która została niejako 

narzucona.  

Przedłożony projekt uchwały na dziś jest optymalny. Sugestie radnych, rodziców, dyrektorów 

i nauczycieli zostały uwzględnione. Ktoś może powiedzieć, że było mało konsultacji w tej 

sprawie, jednak należy zauważyć, kiedy ustawa weszła w życie. Ponadto dopiero od momentu 

jej obowiązywania są organizowane spotkania i szkolenia na temat interpretacji przepisów. 

Reforma jest przeprowadzana bardzo szybko. W natłoku pracy starano się mieć dobro dziecka 

na pierwszym miejscu, następnie dobro rodziców, a potem nauczycieli. Zmiany z pewnością 

nie wszystkim będą się podobać. Gdy w 1999 r. jego córka musiała pójść do gimnazjum 

również był niezadowolony, ale musiał się dostosować do wymogów. Zatem podejrzewanie 

pracowników urzędu o niegospodarność i nieliczenie się ze słowami ludzi jest niezasadne. 
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Zgodnie z ustawą uchwała musi zawierać 3 elementy, nie ma w niej zapisów o przedszkolach. 

Po pierwsze należało ustalić plan sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Olecko oraz granice obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Olecko, a także inne organy, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 

2019 r. Plan ten stanowi załącznik Nr 1 do projektu uchwały. Obecny Zespół Szkół                           

w Judzikach, w którym mieści się szkoła podstawowa i gimnazjum, od 1 września będzie                   

8-klasową Szkołą Podstawową w Judzikach przy niezmienionym obwodzie. Zespół Szkół                 

w Babkach Oleckich, w którym także mieści się szkoła podstawowa i gimnazjum, od                         

1 września zostanie przekształcony w 8-letnią Szkołę Podstawową w Babkach Oleckich.                   

W tym przypadku do obwodu szkoły włącza się miejscowość Łęgowo. Szkoła Podstawowa 

im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach będzie funkcjonować nadal przy 

niezmienionym obwodzie. Z kolei w mieście nastąpią znaczące zmiany, ponieważ nadal 

będzie funkcjonować Szkoła Podstawowa Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku i Szkoła 

Podstawowa Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku, ale w zmienionych granicach obwodów 

szkolnych. Zespół Szkół w Olecku od 1 września br. zostanie przekształcony w 8-klasową 

Szkołę Podstawową Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego                         

w Olecku przy niezmienionym obwodzie. W mieście funkcjonuje Gimnazjum Nr 2 im. 

Mikołaja Kopernika w Olecku, które zostanie przekształcone w Szkołę Podstawową Nr 2 im. 

Mikołaja Kopernika w Olecku. Od 1 września br. rozpocznie ona działalność jako szkoła 

podstawowa 8-klasowa. Obwód tej szkoły będzie stanowić część obwodu SP Nr 1 (tereny 

miejskie i wiejskie) i SP Nr 3 (tereny miejskie).  

Ponadto ustawa wymaga ustalenia planu sieci prowadzonych przez Gminę Olecko 

publicznych gimnazjów i klas dotychczasowych publicznych gimnazjów prowadzonych                    

w szkołach podstawowych oraz granice obwodów dotychczasowych publicznych gimnazjów 

i klas dotychczasowych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Olecko, a także inne organy, 

od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. (załącznik Nr 2 do projektu uchwały). 

Gmina nie wygasza gimnazjów, bo byłoby to równoznaczne z likwidacją tych szkół. Klasy 

Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie zostają włączone w struktury                                

SP w Gąskach z dotychczasowym obwodem szkolnym. Budynek, gdzie do tej pory mieści się 

gimnazjum, nadal będzie budynkiem oświatowym.  

Gimnazjum Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku będzie 

funkcjonować w strukturach Szkoły Podstawowej Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. 

Jana Twardowskiego w Olecku w dotychczasowym obwodzie szkolnym. 

Natomiast Gimnazjum w Judzikach i Gimnazjum w Babkach Oleckich będą włączone do                   

8-klasowych szkół podstawowych w tychże miejscowościach. Klasy drugie i trzecie 

gimnazjum będą kończyły naukę w szkołach podstawowych.           

Z kolei Gimnazjum Nr 2 zostanie niejako „wchłonięte” przez nowoutworzoną SP Nr 2                           

w Olecku. Klasy drugie i trzecie gimnazjum będą kontynuowały naukę w tej szkole. Oznacza 

to, iż od 1 września br. nie będzie gimnazjów, tylko klasy gimnazjalne, których uczniowie 

będą kończyli naukę w szkołach podstawowych. Uczniowie otrzymają świadectwa 

ukończenia gimnazjum podpisane przez dyrektorów szkół podstawowych, gdyż 

automatycznie zarówno nauczyciele, jak i dyrektorzy zostaną pracownikami szkół 

podstawowych.   

Zgodnie z ustawą, wprowadza się stosowne zapisy, aby nie było dwuzmianowości                            

w szkołach. Uczniowie obecnych klas trzecich i szóstych SP Nr 1 i SP Nr 3, którzy mieszkają 

w obwodzie tworzonej SP Nr 2 od 1 września br. jako klasy czwarte i siódme będą uczyć się 

w tejże szkole. 

Ostatnim zagadnieniem uregulowanym w uchwale jest projekt planu sieci publicznych 

ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko, oraz granice 

obwodów publicznych ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Olecko, a także inne organy, od dnia 1 września 2019 r. stanowiący załącznik Nr 3. Projekt 

mówi o sieci szkół podstawowych, po zakończeniu edukacji klas gimnazjalnych.                             

W przypadku gminy Olecko szkoły podstawowe pozostaną takie same, jak od 1 września br.  
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Są to najważniejsze zmiany, nie wprowadza się zapisów o przedszkolach. Kwestia 

przedszkoli pojawiła się z tego powodu, iż od 1 września br. ustawa zakłada, że każda gmina, 

w której rodzic zgłosi swoje 3-letnie dziecko do przedszkola, ma obowiązek znaleźć miejsce 

dla tego dziecka. Nie wie obecnie, jakie będzie zapotrzebowanie, bo do przedszkola można 

przyjmować dzieci 2,5-letnie. Przyjęto założenie, że jeśli w przedszkolu zabraknie miejsc dla 

wszystkich zgłoszonych dzieci, to zostaną utworzone oddziały przedszkolne Przedszkola                     

z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku w SP Nr 1. Jednak dopiero po naborze okaże 

się, jakie jest zapotrzebowanie. Ponadto planowano ewentualne utworzenie oddziału 

przedszkolnego w budynku Gimnazjum w Kijewie, aby dzieci 3-, 4- i 5-letnie z najbliższych 

miejscowości mogły tam uczęszczać na zajęcia. Nie ma tych zapisów w uchwale, gdyż 

reforma oświaty tego nie dotyczy. 

Najwięcej emocji wzbudza sprawa gimnazjum w Kijewie i szkoły w Gąskach. Nie było czasu 

na przeprowadzenie konsultacji, ponadto ustawa ich nie przewiduje. Na wielokrotnych 

spotkaniach prosił dyrektorów szkół, aby jak najszerzej informowali nauczycieli i rady 

rodziców o planowanych zmianach i zbierali ich wnioski oraz uwagi. Nie widzi zasadności 

tworzenia szkoły podstawowej w Kijewe. Jeśli zostałaby utworzona szkoła, funkcjonowałaby  

2 lata, a później „umarła śmiercią naturalną”. Jeśli ktoś jako przykład podaje szkoły                           

w Judzikach i w Babkach Oleckich, gdzie jest mała liczba dzieci, to się myli.  

Obecnie w ZS w Judzikach uczy się 110 osób, zaś w ZS w Babkach Oleckich – 123 osoby. Są 

to dane z Systemu Informacji oświatowej i z dzienników szkolnych. Podkreślił, że gdyby 

warunki lokalowe jednej ze szkół pozwoliły na zmieszczenie wszystkich uczniów w jednym 

budynku, to prawdopodobnie istniałaby tylko jedna szkoła. Obecnie pomieszczenia klasowe 

mieszczą nie więcej niż 15-16 uczniów.    

Przedstawił dane na podstawie SIO na dzień 30 września 2016 r. dotyczące                                     

SP w Gąskach, której obwód szkolny pokrywa się z obwodem Gimnazjum w Kijewie: 

 klasa VI – liczy 15 uczniów, 

 klasa V – liczy 41 uczniów (są trzy oddziały, w tym dwa terapeutyczne), 

 klasa IV – liczy 16 uczniów, 

 klasa III – liczy 17 uczniów, 

 klasa II – liczy 20 uczniów, 

 klasa I – liczy 18 uczniów, 

 oddział przedszkolny (6-latki) liczy 17 uczniów, 

 oddział przedszkolny (5-latki) liczy 21 uczniów, 

Prawo dopuszcza, aby w klasach I-III było 25 uczniów. W celu podniesienia poziomu 

nauczania rodzice proszą o utworzenie szkoły podstawowej w Kijewie. Gdyby gmina była tak 

bogata, to można byłoby to zrobić. Jeśli utworzono by szkołę podstawową w Kijewie 

liczebność uczniów w placówkach wyglądałaby następująco: 

 

KLASA LICZBA UCZNIÓW 

 SZKOŁA PODSTAWOWA 

W GĄSKACH 

SZKOŁA PODSTAWOWA  

W KIJEWIE 

VI 9 6 

V 23 18 

IV 10 6 

III 12 5 

II 12 8 

I 12 6 

6-latki 11 6 

5-latki 14 7 
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W jego ocenie nie stać gminy na utrzymanie dwóch szkół przy takiej liczebności uczniów, 

tym bardziej, że trzeba zapewnić dowóz, dożywianie i dostosować budynek do nauczania klas 

początkowych.  

Sam był nauczycielem przez 12 lat i wiele serca włożył w pracę związaną z oświatą w gminie. 

Po wejściu reformy w 1999 r. gmina wydała miliony złotych na dostosowanie szkół. Budynek 

gimnazjum w Kijewie również został doinwestowany poprzez wyremontowanie, docieplenie              

i wyposażenie. Gmina nie zamierza likwidować tego budynku. Nadal będzie on pełnił funkcję 

oświatową. Są dwa lata na zastanowienie się, co zrobić, aby budynek był nadal budynkiem 

oświatowym. To dyrektorzy, nauczyciele i rodzice winni zastanowić się nad przeznaczeniem 

budynku. W związku z powyższym nie zgadza się z zarzutami, iż postępuje niegospodarnie                  

i chce zlikwidować szkołę. Nie chce tego robić i nie zamierza.  

Podkreślił, że proponowane rozwiązanie, na dzisiaj, jest najbardziej optymalne. Nikt nie chce 

skrzywdzić ani uczniów, ani nauczycieli i rodziców.         

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja przy 2 głosach za i 6 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania 

sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały i za zgodą Rady udzielił głosu Sołtysowi Sołectwa 

Świdry. 

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

wskazał, iż wcześniej mówił o funkcjonowaniu w Kijewie klas VI, VII i VIII szkoły 

podstawowej. Burmistrz nie wspomniał, jaka będzie sytuacja, jeśli odejdzie obecna III klasa 

gimnazjum. Rodzice proponują, aby w Kijewie uczyły się klasy starsze, by nie było 

konieczności dowożenia ich z Gąsek do Kijewa na zajęcia w pracowniach fizyki, czy chemii. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że w Kijewie naukę będą kontynuowały klasy drugie i trzecie gimnazjum. Decyzja, 

jakie klasy jeszcze będą w Kijewie, leży w gestii dyrekcji, nauczycieli i rodziców. Nie jest to 

kompetencja ani rady, ani jego. Radni przyjęli wniosek i zwrócili się do dyrektor                              

SP w Gąskach, aby zwrócić szczególną uwagę na naukę klas starszych w Kijewie. W uchwale 

nie można dokonać zapisów dotyczących tej kwestii. Od 1 września br. będzie funkcjonować 

SP w Gąskach, a jakie będą klasy w Kijewie jeszcze nie zdecydowano. Pewne jest, że                       

w Kijewie będą funkcjonować klasy gimnazjum.  
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Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

wtrącił, iż jest pewny tego, że na spotkaniu z rodzicami dyrektor SP w Gąskach, z którego 

sporządzono protokół stwierdziła, iż nie zgodzi się, aby klasa siódma uczyła się w Kijewie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że zarówno on jak i Rada będą szczególnie przyglądać się sytuacji w Kijewie. 

Trzeba wypracować jakiś konsensus. Należy mieć na uwadze, iż do obwodu szkolnego należą 

nie tylko dzieci z Babek Gąseckich, Dzięgieli Oleckich, Kijewa, czy Świder, ale także np.                   

z Zajd. Obecnie nie wie, jakie klasy szkoły podstawowej mogą być w Kijewie, decyzja 

zapadnie po przeprowadzeniu naboru do szkół i zaakceptowaniu organizacji roku szkolnego. 

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

podkreślił, iż rodzice nigdy nie pozwolą na to, aby dzieci uczyły się „na dwie raty”.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, że nikt nie powiedział, iż dzieci będą uczyły się „na dwie raty”. Zapewnił,                            

iż uczniowie będą mieli zapewnione dobre warunki nauki w pracowniach przedmiotowych.  

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

powiedział, iż nic nie stoi na przeszkodzie, aby klasa siódma szkoły podstawowej uczyła się 

w Kijewie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że nikt nie stwierdził, czy klasa siódma będzie uczyła się w Kijewie, czy nie. Ta 

decyzja nie jest w jego kompetencji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwracając się do sołtysa stwierdził, iż należy zaufać Burmistrzowi, bo jak do tej pory nie dał 

powodów, aby mu nie wierzyć. Rada i Burmistrz nie mają kompetencji co do ustalenia, jakie 

klasy mogą uczyć się w Kijewie, to kompetencje dyrektora szkoły. Wniosek w tej sprawie 

został przekazany dyrektorowi szkoły. Komisja Oświaty (…) jak i cała Rada będą 

obserwować sytuację. W interesie kierownika Wydziału EK jak i dyrektora szkoły w Gąskach 

jest, aby nie „zaogniać” sytuacji i mieć na względzie dobro szkoły, uczniów i rodziców.  

 

Radna Wioletta Żukowska 

poprosiła o udzielenie głosu Sołtys Sołectwa Dzięgiele – Iwonie Jurgielskiej w związku ze 

złożonym dzisiaj przez nią pismem. 

 

Rada wyraziła zgodę. 

 

Sołtys Sołectwa Dzięgiele – Iwona Jurgielska 

poinformowała, iż posiada listę z imionami i nazwiskami dzieci, którą weryfikowała                          

z wykazem otrzymanym dzisiaj. Są niewielkie różnice. Z jej wywiadu środowiskowego 

wynika, że dzieci w wieku przedszkolnym do klas szóstych jest 78. Natomiast po weryfikacji, 

z tabel wynika, że uczniów będzie 80. Do tego należałoby doliczyć gimnazjalistów – 50 osób.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że w wielu sprawach klub radnych zgadza się z Burmistrzem, ale w kilku się nie 

zgadza. Ma uwagę co do stylu wprowadzania reformy w gminie Olecko, a nie sieci szkół. 

Reforma oświaty jest narzucona,  robiona w pośpiechu i na to samorząd nie ma wpływu, ale 

styl jej wprowadzania w naszej gminie to drugie. Wszystkie samorządy mają te same terminy 

– do końca lutego należy podjąć stosowną uchwałę. W niektórych samorządach udało się 

zorganizować spotkania informacyjne wcześniej. Faktem jest, iż konsultacje nie są 

obowiązkowe, ale są dobre obyczaje. Podał przykład konsultacji przy procedowaniu 
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przebiegu linii elektroenergetycznej 440 kV, kiedy wycofano uchwałę w celu nawiązania 

rozmów firmy z mieszkańcami i zmiany przebiegu linii oraz przykład zapisów dotyczących 

turbin wiatrowych. Niczego się nie uczymy jako samorząd, że najpierw trzeba spytać ludzi, 

bo rozmowa, która dzisiaj się toczy między mieszkańcami a Burmistrzem powinna odbyć się 

w grudniu lub na początku stycznia. Wówczas wypracowano by przynajmniej kilka 

rozwiązań i radni wiedzieliby, że są inne pomysły niż samorządu. Zarzucił brak na czas 

informacji, konsultacji – wielu radnych dopominało się o informacje, spotkania, obliczenie 

szacunkowych kosztów reformy o dialogu nie wspominając. Na przedostatnim posiedzeniu 

Komisji Oświaty (…) na jego zapytanie, czy były spotkania w szkołach, kiwnięcie głową 

dyrektorów odebrał jako komunikat, że spotkania odbyły się. Okazuje się, iż spotkań nie było.  

Spotkanie odbyło się jedynie w SP Nr 1, a następnie po posiedzeniu komisji w SP Nr 3 i w SP 

w Gąskach z inicjatywy mieszkańców. Otrzymywał sygnały zarówno od nauczycieli jak i od 

rodziców, że nic nie wiedzą. Dzisiaj radni są stawiani „pod ścianą”, uchwała musi być 

przyjęta w celu dalszego procedowania. Wpłynęły dwa sprzeciwy – rodziców z Kijewa i rady 

rodziców przy SP Nr 1 oraz opinia rady rodziców przy SP w Gąskach popierająca wariant 

sieci szkół zaproponowany przez gminę. Samorząd doprowadził do tego (po części sam czuje 

się odpowiedzialny), że doszło do konfrontacji mieszkańców obu miejscowości. Ma nadzieję, 

że nie przerodzi się to w żaden konflikt, tym bardziej, że była próba dyskredytacji 

mieszkańców, iż zbierając podpisy straszyli ludzi. Zostało to zdementowane na posiedzeniach 

komisji. Informacje takie były powielane przez samorząd, co jego zdaniem jest naganne.         

Mieszkańcy są dziś obecni na sesji, wrócili do swego pomysłu utworzenia szkoły 

podstawowej w Kijewie, nie jest to ich wymysł, ale akt desperacji. Mieszkańcy wnosili, że                

w związku z reformą chcą utworzenia szkoły, spotkali się w tej sprawie z Burmistrzem. Na 

drugi dzień odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty (...). W wyniku spotkania z Burmistrzem 

i jego argumentów mieszkańcy zmienili zdanie i wskazali, aby w Kijewie uczyły się klasy 

starsze szkoły podstawowej. Przy niewielkich zmianach budynek nadaje się do nauczania klas 

starszych (VI-VIII) z SP w Gąskach. Rodzice są przyzwyczajeni, że dzieci kończyły sześć 

klas szkoły podstawowej, a następnie uczęszczały do szkoły w Kijewie. Jest to wariant, 

którego radni wcześniej nie poznali. Dopiero na posiedzeniu Komisji Oświaty (…) usłyszeli      

o takiej propozycji, co można było omówić wcześniej. W tej kwestii ma pretensje do 

samorządu i do siebie, że radni nie byli w stanie pewnych działań w tym względzie wymusić. 

Uczestniczył w posiedzeniu komisji w Ełku, na którym wypowiadał się przedstawiciel 

delegatury kuratorium oświaty. Najszerzej mówił on o pozytywnym duchu zmian w związku 

z reformą. Jednak zastępca Prezydenta Ełku w przepisach wprowadzających Prawo 

oświatowe znalazł zapis, który może mieć poważne konsekwencje. Uczniowie, którzy będą 

kończyć II i III klasę gimnazjum mają otrzymać świadectwo z pieczątką i podpisem dyrektora 

gimnazjum. Jest luka w prawie. Zastanawiał się co będzie, skoro w gminie już nie będzie 

gimnazjów. Pan z kuratorium nie był w stanie odpowiedzieć, według niego świadectwo 

wystawi dyrektor szkoły podstawowej.  

Poinformował, iż Komisja Oświaty (…) zgłosiła wniosek do dyrektora SP w Gąskach 

dlatego, że dyrektor posiada wyłączne kompetencje w sprawie organizacji szkoły, ale szkoła 

nie jest jednostką niepubliczną. Radni proszą, aby postulaty mieszkańców wziąć pod uwagę 

jako jedno z głównych rozwiązań, ale nie tak, że jak jest inny wariant rekomendowany przez 

samorząd, to wybierać jako lepszy. Wniosek złożony przez komisję wymaga 

kontrargumentacji merytorycznej i o to upominają się radni.       

Burmistrz mówił, że jest czas i będzie z rodzicami wypracowane rozwiązanie. Rodzice 

przyszli i złożyli propozycję, która na posiedzeniu komisji nie była na poważnie brana pod 

uwagę.  

Podał przykład Ełku, gdzie gimnazja nie są likwidowane i włączane do szkół podstawowych. 

Jest to wariant ciekawy i został przyjęty po to, aby nie naruszać dotychczasowej struktury,                  

a czas przejściowy zostanie wykorzystany na organizację zatrudnienia nauczycieli i ich 

ewentualne przekwalifikowanie się. Taki wariant w naszej gminie nie był brany pod uwagę.  

Podjęta uchwała zostanie przesłana do kuratorium oświaty w celu zaopiniowania w ciągu                    

3 tygodni. Kurator może zaopiniować uchwałę pozytywnie lub zgłosić poprawki. Ostatecznie 
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Rada musi przyjąć plan szkół do końca marca br. Wydaje się, że jedynym rozwiązaniem, 

które sugerował mieszkańcom jest formuła petycji. Chyba że Burmistrz znajdzie jakąś 

formułę porozumienia z mieszkańcami i wystąpi z nimi do kuratora z informacją 

uzupełniającą, aby zabezpieczyć pomysł mieszkańców.  

W naszym samorządzie cały czas jest kłopot, aby pytać ludzi. Taki jest styl zarządzania 

sprawami publicznymi. Głos mieszkańców jest wysłuchiwany, ale zazwyczaj w napiętej 

atmosferze. Od kiedy jest radnym zawsze apelował, aby pytać mieszkańców, organizować 

spotkania, itp. Burmistrz mówił, iż jest człowiekiem oświaty i on w to wierzy. Wierzy 

również w to, że Burmistrz żadnego budynku oświatowego nie zlikwiduje, nie sprzeda i nie 

przekaże na inne cele niż oświatowo-kulturalne, czy też na potrzeby społeczności. Prosi, aby 

traktować mieszkańców nie w kategoriach cyfr, ale faktycznych partnerów, którzy mają swoje 

pomysły.  

Stwierdził, iż na znak protestu przeciwko przyjętemu stylowi zarządzania będzie głosował 

przeciwko podjęciu uchwały, ale gotowy do konstruktywnego działania w tym zakresie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

powiedział, że rozumie emocje radnego, sam na posiedzeniu Komisji Oświaty (…) miał wiele 

uwag i nie wszystkie jego wątpliwości zostały rozwiane. Jednak będzie głosował za 

podjęciem uchwały. Zwrócił się do radnego Macieja Juchniewicza, który jako 

Wiceprzewodniczący Rady jest wyjątkowo odpowiedzialny za nietworzenie dodatkowego 

„bałaganu”. Radny mimo swoich wielu negatywnych uwag, z którymi w większości się 

zgadza, powinien głosować za podjęciem uchwały, bo głosowaniem przeciw spowoduje 

większe zamieszanie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, iż nie namawia nikogo do głosowania przeciw, wyraził tylko swoje myśli. 

Ludziom wydaje się, że Wiceprzewodniczący Rady może coś więcej niż radny. W przypadku 

naszego samorządu nie bardzo to tak wygląda, a chciałby żeby tak wyglądało. Jeśli chodzi               

o  reformę oświaty czuje się bezradny i w tej materii zamierza podjąć pewne kroki. Może 

znajdzie się ktoś, kto lepiej będzie pełnił tą funkcję.  

Reasumując podkreślił, że nie polemizuje i nie namawia radnych, aby głosowali przeciw. 

Wie, że Klub Radnych „Mała Ojczyzna Olecko” uchwałę przyjmie i wskazuje jedynie swoje 

wątpliwości dotyczące stylu rozmowy z mieszkańcami. To ich dzieci dotyczy reforma, oni 

znają ten teren. Jeżeli słyszy, że jest to siłowo przeprowadzane, bez wcześniejszych rozmów, 

a rodzice zastanawiają się nad tym, aby posyłać dzieci do szkół w innej gminie, to żadne 

rozwiązanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się do obecnej na sesji pani dyrektor SP w Gąskach, która z pewnością zauważyła, iż 

sprawa wywołuje wiele emocji, nawet wśród radnych. Zaapelował, aby pani dyrektor wzięła 

pod uwagę sugestie radnych i rodziców w zakresie proponowanego rozwiązania organizacji 

szkoły. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

ponownie przypomniał, że ustawa dotyczącą reformy oświatowej weszła w życie w połowie 

grudnia 2016 r. Z reguły nowe przepisy prawne obowiązują po określonym okresie od wejścia 

w życie, który wynosi czasami pół roku. W tym przypadku tak nie było. Jeśli wchodzą                         

w życie jakiekolwiek nowe przepisy, nie są na tyle zrozumiałe, aby je od razu stosować. Czas 

był bardzo krótki. Wiele osób jeździło na szkolenia, na których nawet szkolący nie potrafili 

odpowiedzieć na niektóre pytania. Żeby cokolwiek z kimś konsultować trzeba być samemu 

pewnym rozwiązania i posiadać konkretne materiały. W jego ocenie projekt uchwały został 

zrobiony dobrze, a wymagał wiele przemyśleń, spotkań i narad. W sumie wpłynęły tylko dwa 

protesty – rodziców uczniów z obwodu gimnazjum w Kijewie i w sprawie oddziału 

przedszkolnego w SP Nr 1. Żaden radny, ani mieszkaniec nie zgłosił uwag do zapisów 
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projektu uchwały. Można tworzyć nowe szkoły, ale chce wiedzieć za co. W 2003 r. 

subwencja oświatowa z budżetu państwa w wydatkach bieżących stanowiła prawie 74%. 

Obecnie subwencja wynosi nieco ponad 50%, resztę dokłada gmina. Trzeba mieć to na 

uwadze, bo są to pieniądze publiczne, czyli nas wszystkich. Jeżeli będą tworzone szkoły z 

klasami 5-cio lub 8-osobowymi, to rodzice uczniów z miasta będą żądać podziału klas 26-

osobowych na dwie. W powyższych działaniach musi być zachowana logika. Prosi, aby go 

nie winić, bo on ustawy nie przyjmował. Nowe przepisy w niektórych samorządach skłóciły 

wiele osób, ale one nie są temu winne. 

Podkreślił, iż zaproponowane rozwiązanie na dzisiejsze warunki jest dobrym rozwiązaniem. 

Jak sytuacja rozwinie się dalej, będzie z radnymi bacznie obserwował. Na sesji są obecne obie 

panie dyrektor szkół w Gąskach i w Kijewie, które z pewnością będą współpracować                            

i wybiorą najlepszy wariant.        

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

dodał, że przedstawiciel kuratorium przekazał jedną konkretną informację, iż MEN dysponuje 

400 mln zł na wyposażenie pracowni przedmiotowych. Stąd warto policzyć szacunkowe 

koszty i wnioskować o środki.   

Popiera wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej, aby „wystawić rachunek” pani minister 

Zalewskiej.  

       

Radni nie zgłaszali więcej uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                        

13 radnych, 1 radny głosował przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych                                 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.11.2017 

w załączeniu 

 

 

k) ustanowienia użytku ekologicznego 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że projekt uchwały zakłada ustanowienie użytku ekologicznego pod nazwą „Długi 

Mostek”. Dotychczas był to użytek ekologiczny utworzony przez Wojewodę Warmińsko-

Mazurskiego w 2006 r., ale obecnie samorządy mają również prawo tworzyć użytki 

ekologiczne. Gmina chce utworzyć użytek ekologiczny i określić jakie prace można tam 

wykonywać, bo na tym terenie zabiegi pielęgnacyjne są niezbędne. Po podjęciu uchwały 

zostanie przeprowadzona analiza przyrodnicza dotycząca konkretnych prac. Projekt uchwały 

był konsultowany z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska w Olsztynie.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał treści projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie ustanowienia 

użytku ekologicznego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało  

16 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.12.2017 

w załączeniu 

 

 

l) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że Spółdzielnia Mieszkaniowa Mazury w Olecku zwróciła się z wnioskiem                         

o zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

Spółdzielnia w tym zakresie prowadzi działalność gospodarczą. Rada ma 45 dni na podjęcie 

uchwały.  Ceny w stosunku do obecnie obowiązujących nie ulegają zmianie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 4 głosach za, 2 głosach przeciw i 1 wstrzymującym  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni 

Mieszkaniowej Mazury w Olecku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało  

przy 14 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.13.2017 

w załączeniu 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zwróciła uwagę, iż Rada zatwierdza taryfy za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków, 

ale na posiedzeniu Komisji Planowania (…) nie był obecny żaden przedstawiciel spółdzielni, 

który przedstawiłby zasadność podwyżek, bo koszty są bardzo wysokie w stosunku do taryf       

w mieście. W zeszłym roku zwrócono się do niej, że to radni odpowiadają za zatwierdzenie 

stawek. Chce znać przyczyny podwyżek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, że na wszystkich posiedzeniach komisji informowano, iż nie przewiduje się 

podwyżek stawek. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

doprecyzowała, iż chodzi jej o to, że stawki spółdzielni są znacznie wyższe od stawek 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku. Chce znać przyczyny takiej 

sytuacji, bo do niej kierowane są uwagi, że radni ponoszą odpowiedzialność za wysokość 

stawek, co nie jest  do końca prawdą. 

 

Zastępca Prezesa SM Mazury – Stanisław Ciechanowicz 

podkreślił, że stawki za zaopatrzenie w wodę i odbiór ścieków w stosunku do obecnie 

obowiązujących nie ulegają zmianie. Stawka za wodę nie jest większa niż stawka PWiK. 

Natomiast ze względu na to, iż jest mała liczba odbiorców, a koszty eksploatacyjne duże,  

stawka za odprowadzanie ścieków jest większa niż stawka PWiK. W związku z powyższym 

zaproponował, aby w przyszłorocznym budżecie zaplanować środki na podłączenie Zespołu 

Szkół w Judzikach do oczyszczalni ścieków w Lenartach, co wpłynie na obniżenie kosztów.  
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m)  określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących 

ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza i ochrony wód, ze środków 

budżetu gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony środowiska                               

i gospodarki wodnej 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że projekt uchwały przewiduje udzielanie dotacji na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz dopłaty do wymiany pieców na takich samych 

zasadach jak zostały przyjęte w październiku ubiegłego roku. Gmina pokryje 50% kosztów 

inwestycji, nie więcej niż do 4 tys. zł.  

Podmiot zainteresowany winien będzie złożyć wniosek o wymianę pieca lub budowę 

przydomowej oczyszczalni ścieków, pracownicy sprawdzą, czy rzeczywiście piec jest nie 

ekologiczny, a następnie będzie można wykonać inwestycję i zgłosić się o wypłatę dotacji 

przedkładając odpowiednie dokumenty.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał treści projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska z zakresu 

ochrony powietrza i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na 

finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało  

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej 

na dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza 

i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej. 
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.14.2017 

w załączeniu 

 

 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w związku z tym, iż zmieniły się dochody i wydatki o kwotę 956.658,49 zł 

konieczna jest zmiana WPF. Ponadto w załączniku nr 2 – „Wykaz przedsięwzięć 

realizowanych w latach 2017-2021” ujmuje się programy realizowane w szkołach                              

w najbliższych dwóch latach.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa                            

– Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji                             

– Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało  

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.15.2017 

w załączeniu 

 

 

o) zmiany budżetu gminy na 2017 rok 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż zwiększa się plan dochodów o 950.442,49 zł i o taką samą kwotę zwiększa 

się plan wydatków. Zmiany dotyczą głównie 4 projektów realizowanych przy dofinansowaniu 

z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 

2014-2020 w gminnych placówkach oświatowych. 
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Ponadto dokonuje się niewielkich zmian w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, które szczegółowo omawiał na posiedzeniach komisji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa –                  

Leszek Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji –                

Paweł Giełazis  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał treści projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało  

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.16.2017 

w załączeniu 

 

 

Na tym punkt wyczerpano.  

 

 

Do punktu 11 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

 

Sołtys Sołectwa Lenarty – Stanisław Ciechanowicz 

poruszył temat wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Olecko. Obecnie sytuacja jest 

unormowana, ale od 1 lipca br. mają zmienić się zasady i ponownie będzie dokonywana 

selektywna zbiórka odpadów. Okres przystosowawczy wynosi 5 lat. Na spotkaniach ze 

wspólnotami mieszkaniowymi poruszano ten temat. Na dzisiaj wspólnoty kupują bądź 

dzierżawią pojemniki na odpady. Zdarza się, iż osoby nie płacące za te pojemniki, korzystają 
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z nich i wyrzucają tam śmieci. Poddał pod rozwagę, aby w przyszłości kwestię 

umiejscowienia pojemników opracować logistycznie, bo po zmianie przepisów będzie ich po 

kilkanaście na osiedlach. Wówczas kontenery (jednakowe) winny być własnością gminy lub 

przewoźnika. Mieszkańcy są skłonni płacić za kontenery w opłacie śmieciowej. Wtedy byłby 

rozwiązany problem ze sprzątaniem przy pojemnikach. 

Na prośbę mieszkańców zgłosił zapytanie, co będzie z terenem między blokami 

mieszkalnymi Plac Wolności 9 i Składowa 4 i 6, którego nawierzchnia jest w złym stanie 

technicznym.  

Prosił o wygospodarowanie środków finansowych na naprawę parkingu za Regionalnym 

Ośrodkiem Kultury w Olecku „Mazury Garbate”.  

Odnośnie zapytania Radnej Marii Wandy Dzienisiewicz wskazał, iż z chęcią Spółdzielnia 

Mieszkaniowa Mazury w Olecku przekaże gminie hydrofornię za symboliczną złotówkę i da 

gratis w zarządzanie.  

 

Sołtys Sołectwa Dzięgiele – Iwona Jurgielska 

odczytała oświadczenie dotyczące protokołu Rady Rodziców Szkoły Podstawowej im. 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach – treść w załączeniu do protokołu.  

 

Mieszkaniec Gminy Olecko – Waldemar J. 

odnośnie przyjętej uchwały dotyczącej sieci szkół stwierdził, że jest zniesmaczony tym, co się 

dzieje. Pod pismem o przywrócenie szkoły podstawowej w Kijewie podpisało się ok. 300 

osób. Zastanawia się, ile osób winno podpisać pismo, aby ktoś je rozpatrzył. Głosu 

mieszkańców w ogóle nie wzięto pod uwagę. Burmistrz był nauczycielem, zatem wie, jakie 

ma znaczenie szkoła w środowisku, a zwłaszcza w środowisku wiejskim. Mieszkańcy nie 

otrzymali żadnej odpowiedzi, ani propozycji, niczym nie zostali uspokojeni, a wręcz 

przeciwnie – „włożono kij w mrowisko”. Burmistrz wspominał, że ustawa skłóci ludzi. 

Akurat w ich przypadku ludzi połączyła w dążeniu do jednego celu, aby sprawę doprowadzić 

do końca. Mimo, iż uchwała została podjęta i będzie przekazana do kuratorium, to 

mieszkańcy w swoim proteście nie ustają i dalej będą go prowadzić.     

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

nawiązując do wypowiedzi Burmistrza odnośnie sprostowania omyłki pisarskiej wojewody 

wskazał, że nie pisał żadnego pisma do wojewody, dokumenty przesłała strona przeciwna 

sporu. Postanowienie wojewody z dnia 30 grudnia 2016 r. jasno stwierdza, iż „omyłka polega 

na tym, że w akapicie piątym uzasadnienia o treści, cyt: >>W dniu 30.11.2016 r. wpłynęły do 

organu wyjaśnienia Pana Krzysztofa L. wraz z kopią umowy dzierżawy z dnia                     

22.07.2016 r. błędnie użyto wyrażenia z kopią umowy dzierżawy z dnia 22.07.2016 r.<<, 

które powinno brzmieć: >>z kopią pisma Urzędu Miejskiego w Olecku z dnia 22.11.2016 r., 

dotyczącego warunków ewentualnej  dzierżawy działek nr 96/3 i 93/4 przy ul. Zamostowej               

w Olecku<<.”. 

Od jesieni mieszkańcy ul. Zamostowej próbują wywalczyć zakaz zatrzymywania się 

pojazdów na ulicy. Wystąpił w tej sprawie z pismem do policji. W styczniu odbyło się 

spotkanie, na którym powiedziano, że na pewno nie zostanie to wykonane. Pokazywał 

radnym zdjęcia, jak wygląda rozjeżdżona droga pod torowiskiem. Jest najdłużej 

mieszkającym mieszkańcem przy tej ulicy, wie co, gdzie i kiedy tam się znajdowało. 

Odmawia się mieszkańcom wykonania czegokolwiek. Sam nawoził kamieni na przyzwolenie 

osoby z kolei w Ełku, która ma nad tym pieczę. Jednak kamienie są przemieszczane, jest 

wzywana policja, bo ktoś nie ma miejsca do parkowania.  

Ponadto mieszkańcy wnosili o utworzenie pasa zieleni. Pisał również prośbę o zamontowanie 

bariery. W projekcie budowy drogi z 2008 r. jest przewidziane postawienie bariery od strony 

zabudowań o długości 24 m, a od strony torowiska o długości 16 m. Przepust miał być 

stalowy, został wykonany betonowy, a bariery do tej pory nie ma. W celu odgrodzenia terenu 

zielonego i utrudnienia parkowania na chodniku, na jego wniosek, zostały ustawione biało-
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czerwone słupki. Obecnie w tym samym miejscu jest zrobiony wjazd do stacji diagnostycznej 

i warsztatu samochodowego.  

Stwierdził, iż jego problemy w Wydziale GKO są lekceważone, a pracownik z niego drwił.  

Powiedział, że chce wskazać wszystkie problemy przy ul. Zamostowej, np. odśnieżanie. 

Pobocze zostało tak odśnieżone, że śnieg z błotem został zepchnięty do rowu. Jeśli rów 

zostaje zawalony w piwnicy jego domu zbiera się woda. Musiał kopać odwodnienie. Jest 

robione co tylko się chce i wszystko nasze władze popierają. Potem ktoś się dziwi, że jest on 

zdenerwowany i krzyczy. Trzeba przyjść, zobaczyć, jak to wygląda i współczuć, kiedy nie 

można wyjść na własne podwórko. Jest wykończony fizycznie i psychicznie całą sytuacją. 

Prosi, aby radni wzięli to do serca, bo dojdzie do tragedii.  

Zapytał, po co były ponoszone koszty na montowanie słupków, skoro wydaje się pozwolenie 

na wykonanie wjazdu. Zarzuca mu się mówienie nieprawdy, skoro na wszystko są 

dokumenty. Burmistrz zapewnia, iż działka nr 93/4 należy do gminy, a w projekcie 

budowlanym są na niej narysowane parkingi. W piśmie z 2013 r. działka nr 93/4 oraz 

wszystkie graniczące są ujęte na zakrycie rowów. Zapłacił za wytyczenie działki nr 2/28 i ma 

wykupić ją na polepszenie warunków gospodarowania. Jednak działki były przekształcane na 

budowlane z gminnych na prywatne, aby komuś je przygotować. Stwierdził, iż go oszukano.   

Chce, aby Pan L. zlikwidował okna w swoim budynku wychodzące na jego posesję i aby mu 

nie dokuczał.  

Burmistrz mówił, że nic nie wydał żadnego pisma. W 2013 r. została wydana decyzja na 

zakrycie rowów. Natomiast 2 kwietnia 2014 r. zostało podpisane pismo o następującej treści: 

„Dotyczy: uzgodnienia lokalizacji przyłącza wodociągowego i przyłącza kanalizacji 

deszczowej na działce gminnej nr ewidencyjny 93/4 przy ul. Zamostowej w Olecku. 

Burmistrz Olecka po dokonanej analizie wniosku uzgadnia przebieg trasy przyłącza 

wodociągowego i kanalizacji deszczowej na ww. działce gminnej, na następujących 

warunkach: 

1. Przyłącza należy zlokalizować zgodnie z załącznikiem graficznym dołączonym do 

wniosku. 

2. Uzgodnienia dokonano na załączonych mapach. 

3. Po wykonaniu robót teren przywrócić do stanu pierwotnego, tereny zielone zasiać 

trawą, odtworzyć nawierzchnię  chodnika z materiałów niezniszczonych i w stanie nie 

gorszym niż przed inwestycją. 

4. Przejście kanalizacją deszczową pod chodnikiem wykonać metodą bezwykopową. 

5. Uzgodnienie traci ważność po dwóch latach od momentu wydania. 

Jednocześnie wyrażam zgodę na dysponowanie ww. nieruchomościami na cele budowlane.”. 

Poddał w wątpliwość termin ważności uzgodnienia, który minął w kwietniu zeszłego roku 

oraz wskazanie w piśmie dysponowania nieruchomościami na cele budowlane, zamiast jednej 

nieruchomości. W kolejnym piśmie do Pana L., z 23 kwietnia 2014 r.,  napisano: 

„Nawiązując do złożonego wniosku z dnia 15 kwietnia 2014 r. informuję, iż Burmistrz 

Olecka wyraził zgodę na udostępnienie nieruchomości stanowiącej własność gminy, 

oznaczonej numerem geodezyjnym 93/4, położonej w Olecku przy ul. Zamostowej  w celu 

wykonania przedłużenia rurociągu kanalizacji deszczowej w kierunku do pasa drogowego  

oraz wykonie niwelacji terenu działki 93/4.”. Pismo z upoważnienia Burmistrza podpisała 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska. 

Wskazał, iż do dziś działka nie została zniwelowana, a rów melioracyjny nie jest kanalizacją 

deszczową. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, iż mieszkaniec od początku sesji jest świadkiem podejmowanych spraw i wie, że to 

zagadnie będzie rozpatrywać w marcu Komisja Rewizyjna. Komisja zapozna się z całym 

materiałem i przedstawi sprawę na sesji. Prosi o podsumowanie wypowiedzi i puentę.  
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Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

reasumując stwierdził, aby zwrócić uwagę na zachowanie pracownika Wydziału GKO oraz 

prosił, aby w  ciągu 7 dni udzielić odpowiedzi na piśmie, czy Pan L. jest właścicielem działki 

nr 93/4 w Olecku.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, iż publicznie zapewnia, że Pan L. nie jest właścicielem działki. Nie widzi 

problemu, aby wyrazić to na piśmie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

poinformował, iż przekazuje do protokołu z sesji kartę głosowań imiennych Klubu Radnych 

OKO. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej                     

w Olecku.  

 

 

           Protokołowała        Przewodniczący Rady Miejskiej 

      Małgorzata Adameit            Karol Sobczak 

 

 

 

 

 


